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   Andoaingo Udala
   Akta: Osoko Udalbatza
   Ohiko Bilkura: 2018/02/22
   Acta: Pleno Municipal
   Sesión Ordinaria: 22/02/2018
   L
   Kodea:
   2018UDOS0002
   ekua: Batzar Aretoa / Lugar: Salón de Plenos
   Bildutakoak: / Asistentes:
   Akta Zenbakia
   2
   Alkatea / La Alcaldesa
   Ana Carrere Zabala
   Zinegotziak: / Concejales:
   Eguna
   2018/02/22
   EH-Bildu
   Pedro María Unanue Orcoyen
   Ainara Rodríguez Zalakain
   Jon Zulueta Berastegi
   Estibaliz Mujika Tolaretxipi
   Jose Agustín Alberro Irizar
   Hasiera
   19.00
   Amaiera
   21.40
   PSE-EE
   Maider Lainez Lazcoz
   Ascensión Parrón Peguero
   Daniel García de la Calle
   Petra Romero Pozo
   Idazkaria:
   José Q. Maraña Sánchez
   Kontuhartzailea
   Myriam Lizaso Arruabarrena
   Interpretaria
   Jon Unanue Lopez
   EAJ-PNV
   Maria Jose Izagirre Iturzaeta
   Imanol Goenaga Egibar
   Iñaki Egibar Larrañaga
   Ainhoa Elola Aranburu
   Ganemos Andoain
   Olga Hernández Montero
   Irabazi Andoain
   Luis Jorge Fernándes Mourinho
   Atxiki gabe – No adscr.
   Alvaro González Cossio
   Gai Zerrenda:
   Orden del Día:
     1. 
       2017/10/19, 2017/10/26, 2017/11/07, 2017/11/30 eta 2017/12/20an
       egindako batzarren akten zirriborroaK irakurri eta onartzea,
       bidezko bada.
     1. 
       Lectura y aprobación, si procede, de los borradores de las actas
       de las reuniones celebradas el 19/10/2017, 26/10/217, 7/11/2017,
       30/11/2017 y 20/12/2017.
   Xedapenak Parte Dispositiva
     2. 
       Onartzea, hasierako izaeraz, Andoaingo udalaren trafikoko
       ordenantza orokorra.
     3. 
       José María Sorondo Iraola jaunari animaliak edukitzeko eta
       babesteko udal Ordenantza ez betetzeagatik isuna jartzeko
       proposamena.
     4. 
       Andoainen hileta zibilak egiteko lokal eta espazio publikoen
       erabilera eta hartarako baimena arautzeko Udal Ordenantza
       Arautzailearen hasierako onarpena.
     5. 
       2018ko Aurrekontu Orokorra
     6. 
       2017.12.31ko Kontuhartzaileak emandako txostenaren berri ematea,
       operazio komertzialen ordainketa epeen betearezpenari buruzkoa.
     7. 
       2018.02.05 datan Ganemos eta Irabazi udal taldeek aurkeztutako
       mozioa, pentsioen etorkizuna bermatzeari buruzkoa eta PSE-EE eta
       EAJ/PNV udal taldeak aurkeztutako mozio alternatiboa.
     8. 
       2018.02.19an PSE-EE udal taldeak aurkeztutako presazko mozioa.
     2. 
       Aprobación, con carácter inicial, de la Ordenanza general de
       tráfico del Ayuntamiento de Andoain.
     3. 
       Propuesta imposición sanción a D. José María Sorondo Iraola por
       incumplimiento de la Ordenanza municipal de tenencia y protección
       de animales.
     4. 
       Aprobación inicial de la Ordenanza Municipal Reguladora de la
       autorización y utilización de los locales y espacios públicos para
       la celebración de funerales civiles en Andoain.
     5. 
       Presupuesto General 2018.
     6. 
       Dar cuenta del informe emitido por la Interventora a 31.12.2017
       sobre el cumplimiento de los plazos de pago de las operaciones
       comerciales.
     7. 
       Moción presentada por los grupos municipales Ganemos e Irabazi el
       05.02.2018, relativa a la garantía futura de las pensiones y
       moción alternativa presentada por los grupos municipales del
       PSE-EE y EAJ/PNV .
     8. 
       Moción urgente presentada el 19.02.2018 por el grupo municipal
       PSE-EE.
   Kontrola Parte de Control
     9. 
       Alkatetzaren ebazpenen berri ematea, zehazki, 800/2017
       zenbakidunetik 860/2017 zenbakidunera.
     10. 
       Zinegotzi-Ahaldunen ebazpenen berri ematea, zehazki, 1327/2017
       zenbakidunetik 1339/2017 zenbakidunera.
     11. 
       Galderak, eskaerak eta proposamenak.
     9. 
       Dar cuenta de las Resoluciones de Alcaldía comprendidas entre la
       nº 800/2017 y la nº 860/2017.
     10. 
       Dar cuenta de las Resoluciones de Concejal-Delegado comprendidas
       entre la nº 1327/2017 y la nº 1339/2017.
     11. 
       Ruegos, preguntas y propuestas.
   Nahikoa quorum dagoenez eta lehendakaria eta idazkaria ere bertan
   daudenez, bilkura baliozki eratzen da.
     1. 
       2017/10/19, 2017/10/26, 2017/11/07, 2017/11/30 eta 2017/12/20an
       egindako batzarren akten zirriborroaK irakurri eta onartzea,
       bidezko bada.
   Zinegotziei bidali zaizkien 2017/10/19, 2017/10/26, 2017/11/07,
   2017/11/30 eta 2017/12/20a datetako batzarraldiei dagozkien aktak
   irakurri ondoren, Alkateak honen onarpena bozketara jarri du eta Osoko
   Udalbatzak, aho batez, ontzat eman ditu.
     2. 
       Onartzea, hasierako izaeraz, Andoaingo udalaren trafikoko
       ordenantza orokorra.
   Kontuan izanik, Konstituzioko 140. artikuluak udalerriei aitortzen
   dien autonomiaren oinarriaren gainean, Toki Jardunbideko Oinarriei
   buruzko apirilaren 2ko 7/1985 Legeko 4.1.a) artikuluak eta Euskadiko
   Toki Erakundeei buruzko apirilaren 7ko 2/2016 Legearen 4, 9 eta 10
   artikuluak udalerriei araudiak onartzeko eta bere burua antolatzeko
   ahalmena aitortzen diela.
   Ikusirik, 2017ko abenduaren 15a datan Hirigintza eta Zerbitzuetako
   Administrazio Orokorreko Teknikariak emandako aldeko txostena.
   Ikusirik, Zerbitzuetako Batzorde Irizpenemaileak 2018ko urtarrilaren
   22an emandako aldeko irizpena.
   Gaia eztabaidara jarri da eta parte-hartzerik ez denez, Alkate andreak
   proposamena bozketara jarri du eta, Osoko Udalbatzak, aho batez,
   Alkate andrearen eta EH Bildu, PSE-EE, EAJ/PNV, Ganemos eta Irabazi
   udal taldeetako zinegotziak eta atxikitu gabeko zinegotziaren aldeko
   botoekin, honakoa erabaki du:
   1.- Andoaingo udalaren trafikoko ordenantza orokorra hasierako izaeraz
   onartzea.
   2.- Administrazio-espedientea jendaurrean jartzea, dagokion iragarkia
   Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean argitaratuz eta Andoaingo Udaletxeko
   iragarki-taulan eta web orrian erakutsiz, 30 eguneko epeaz,
   interesadunek espedientea aztertu eta egoki iritzitako alegazio eta
   iradokizunak aurkeztu ahal izateko
   3.- Espedientea jendaurrean dagoen bitartean alegaziorik edo
   iradokizunik aurkeztuko ez balitz, aipatu araudia behin-betiko izaeraz
   onetsita geratuko da
     3. 
       José María Sorondo Iraola jaunari animaliak edukitzeko eta
       babesteko udal Ordenantza ez betetzeagatik isuna jartzeko
       proposamena.
   Ikusirik, Udaltzaintzak 2017ko abuztuaren 10ean emandako txostena,
   Osoko Udalbatzak 2017ko irailaren 28an hartutako zazpigarren
   erabakiaren bitartez, espediente zehatzailea ireki zion José María
   Sorondo Iraola jaunari 2017ko abuztuaren 7an bere jabetzako zakurra
   Gipuzkoako animaliak eta landareak babesteko Elkartearen ateko
   burdinesian utzi zuelako, ekintza horrek Animaliak Edukitzeko eta
   Babesteko Udal Ordenantza Arautzailearen 10.2 artikuluaren
   arau-haustea suposatzen duelarik.
   Ikusirik, erabaki hori José María Sorondo Iraola jaunari jakinarazi
   zitzaiola 2017ko urriaren 28an, 15 egunetako epea eman zaitzaiolarik
   bertan esandakoari buruz egokiak irizten zituen alegazioak egin zitzan
   eta interesatuak ez duela inolako alegaziorik egin aipaturiko epean.
   Ikusirik, espediente zehatzailearen bideratzaileak dagokion ebazpen
   proposamena eman zuela 2017ko azaroaren 24an, interesatuari jakinarazi
   zitzaiona 2017ko abenduaren 5ean, 15 egunetako epea emanez egokiak
   irizten zituen alegazioak egin zitzan.
   Ikusirik, José María Sorondo Iraola jaunak ez duela inolako
   alegaziorik aurkeztu horretarako emandako epean.
   Kontuan izanik, Animaliak Edukitzeko eta Babesteko Udal-Ordenantza
   Arautzailearen 10.2 artikuluak debekatzen duela animaliak bertan
   behera uztea. Horrela, animalia eduki nahi ez duten jabeek, beste
   jaberen bat aurkitu beharko diote edota azken buruan animaliak
   babesteko elkarteetan utzi beharko dituzte.
   Kontuan izanik, aipatutako Ordenantzaren 38.b) artikuluak xedatzen
   duenaren arabera, arau-hauste oso larritzat hartzen dela etxeko edo
   lagun izateko animaliaren bat bertan behera uztea.
   Kontuan izanik, Ordenantzaren 39.c) artikuluan arau-hauste oso larriak
   1.502,53 euro eta 15.025,30 euro bitarteko isunarekin zigortzen
   direla.
   Aintzat harturik, urriaren 29ko, Euskal-Herriko 6/1993 Legeak,
   animaliak babestekoa, bere 8. artikuluan xedatzen duela animaliaren
   edukitzailea izango dela animaliak sortzen dituen kalte, hondamen eta
   enbarazuen erantzule, Kode Zibilaren 1.905, atalean ezarritakoaren
   arabera.
   Aintzat harturik, espediente zehatzailea irekitzea eta izapidatzea
   Udalbatza Osoari dagokiola, aipatutako Legearen 32. eta Udal
   Ordenantzaren 43. artikuluetan xedatutakoaren arabera.
   Jarraian adierazitako legeria kontutan izanik: Sektore Publikoko
   Eraentza Juridikoa arautzen duen urriaren 1eko 40/2015 Legearen 25 eta
   31 bitarteko artikuluak; Herri Administrazioen Administrazio Prozedura
   Erkidea arautzen duen urriaren 1eko 39/2015 Legea eta otsailak 20eko
   2/1998 Legea, Euskal Autonomi Erkidegoko Herri Administrazioen
   zigortzeko ahalmena arautzen duenak.
   Ikusirik espediente zehatzailearen bideratzaileak 2018ko urtarrilaren
   8an egindako erabaki proposamena.
   Ikusirik, Zerbitzuetako Batzorde Irizpenemaileak 2018ko urtarrilaren
   22an emandako irizpena.
   Gaia eztabaidara jarri da eta parte-hartzerik ez denez, Alkate andreak
   proposamena bozketara jarri du eta, Osoko Udalbatzak, aho batez,
   Alkate andrearen eta EH Bildu, PSE-EE, EAJ/PNV, Ganemos eta Irabazi
   udal taldeetako zinegotziak eta atxikitu gabeko zinegotziaren aldeko
   botoekin, honakoa erabaki du:
   1.- José María Sorondo Iraola jaunari 1.502,53 eutotako isuna jartzea,
   espedientean agerian geratu delako berak Animaliak Edukitzeko eta
   Babesteko Udal-Ordenantza Arautzailearen 38.b) artikuluan sailkatutako
   arau-hauste oso larria burutu zuela, 2017ko abuztuaren 7an bere
   jabetzako zakurra bertan behera utzi zuelako Gipuzkoako animaliak eta
   landareak babesteko Elkartearen ateko burdinesian, ekintza horrek
   aipaturiko Ordenantzaren 10.2 artikuluaren arau-haustea suposatzen
   duelarik.
   2.- Erabaki hau José María Sorondo Iraola jaunari jakinaraztea.
   Jakinarazpenean azalduko zaio, halaber, administrazioarekiko
   auzi-helegitea aurkez dezakela Administrazioarekiko Auzietarako
   Donostiako Epaitegian, edo, aurretiaz, hautazko berraztertzeko
   helegitea Osoko Udalbatzaren aurrean, bertan adieraziko diren epeen
   barruan.
   3.- Erabaki honen berri ematea Zergabilketa lansailari eta
   Udaltzaintzari.
     4. 
       Andoainen hileta zibilak egiteko lokal eta espazio publikoen
       erabilera eta hartarako baimena arautzeko Udal Ordenantza
       Arautzailearen hasierako onarpena.
   Kontuan izanik, Konstituzioko 140. artikuluak udalerriei aitortzen
   dien autonomiaren oinarriaren gainean, Toki Jardunbideko Oinarriei
   buruzko apirilaren 2ko 7/1985 Legeko 4.1.a) artikuluak eta Euskadiko
   Toki Erakundeei buruzko apirilaren 7ko 2/2016 Legearen 4, 9 eta 10
   artikuluek udalerriei araudiak onartzeko eta bere burua antolatzeko
   ahalmena aitortzen diela.
   Ikusirik, 2017ko abenduaren 15a datan Hirigintza eta Zerbitzuetako
   Administrazio Orokorreko Teknikariak emandako aldeko txostena.
   Ikusirik, Zerbitzuetako Batzorde Irizpenemaileak 2018ko otsailaren
   19an emandako aldeko irizpena.
   Gaia eztabaidara jarri da eta Rodriguez andreak, EH Bildu udal taldeko
   eledunak hartu du hitza eta honakoa esan du:
   “Bada denbora bat ordenantza hau lantzeko nahian genbiltzala, baina
   egia esateko, herritar talde batek egindako eskaerak eman diola azken
   bultzada. Behin zirriborroa osatuta, batzordean aurkeztu zen eta han
   hainbat proposamen aurkeztu eta bozkatu ziren. Horietako batzuk,
   sortutako gehiengoen arabera txertatu dira proposamenean, eta beste
   batzuk ez. Jakina denez, Estatu konfesional eta laiko batean bizi
   garenez, erakundeok bermatu behar dugu pertsonen eta komunitateen
   askatasun ideologiko, erlijioso eta gurtzekoa. Gaur egun, aniztasun
   ideologiko, erlijioso eta kultural handia du gure jendarteak, eta
   horren ildotik ere, ekitaldi eta ohiturak etengabe aldatzen doaz.
   Zentzu horretan, azpimarratu dezakegu hileta zibilak egiteko nahia edo
   gogoa badagoela gure jendartean; alegia, inongo erlijiorekin
   identifikatua sentitzen ez den edota inongo erlijiorik gabe bizitzea
   erabaki duten pertsona horiei euren agurrean ere ikuspegi horrekin bat
   eginez agurtzeko aukera izatea. Zentzu horretan, osatu da gaur
   bozkatzera dakargun ordenantza.”
   Jarraian, Lainez andreak, PSE-EE udal taldeko eledunak, hartu du hitza
   honakoa esateko:
   “El grupo municipal socialista presentó 11 propuestas a la ordenanza
   inicial del Equipo de Gobierno, de las cuales, 6 han sido aceptadas.
   Algunas de ellas estaban relacionadas. Por ejemplo, gracias a dichas
   propuestas, se podrán realizar funerales civiles también por las
   mañanas y todos los días de la semana incluidos domingos y festivos.
   Sin embargo, a pesar de que también se debatió en la comisión
   informativa, los socialistas seguimos sin compartir que en los
   funerales civiles que se vayan a realizar en el parque José Luis López
   de la Calle y en el paseo Miranda, se permita la celebración con
   cuerpo presente. Es decir, con el féretro. Consideramos que en estos
   lugares, solo se debería permitir la presencia de urnas con cenizas,
   como se hace en otros pueblos como Tolosa o Beasain. Y es por ello que
   nos vamos a abstener. Muchas gracias.”
   Parte-hartze gehiagorik izan ez denez, Alkate andreak proposamena
   bozketara jarri du eta, Osoko Udalbatzak, gehiengoz, Alkate andrearen
   eta EH Bildu, Ganemos eta Irabazi udal taldeetako zinegotziak eta
   atxikitu gabeko zinegotziaren aldeko botoekin eta PSE-EE eta EAJ/PNV
   udal taldeetako zinegotzien abstentzioarekin, honakoa erabaki du:
   1.- Andoainen hileta zibilak egiteko lokal eta espacio publikoen
   erabilera eta hartarako baimena arautzeko Ordenantza hasierako izaeraz
   onartzea.
   2.- Administrazio-espedientea jendaurrean jartzea, dagokion iragarkia
   Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean argitaratuz eta Andoaingo Udaletxeko
   iragarki-taulan eta web orrian erakutsiz, 30 eguneko epeaz,
   interesadunek espedientea aztertu eta egoki iritzitako alegazio eta
   iradokizunak aurkeztu ahal izateko.
   3.- Espedientea jendaurrean dagoen bitartean alegaziorik edo
   iradokizunik aurkeztuko ez balitz, aipatu araudia behin-betiko izaeraz
   onetsita geratuko da.
     5. 
       2018ko Aurrekontu Orokorra.
   Alkateak aurkeztutako aurrekontu proiektua ikusi ondoren.
   Ikusirik, aurrekontua osatzen duen eraskinak.
   Ikusirik, Ekonomia eta Ogasuna Batzorde Informatzaileak
   2018/02/15(e)ko bileran emandako aldeko irizpena.
   Gaia eztabaidara jarri da eta Alkate andreak hartu du hitza honako hau
   esateko:
   “Gaur ere, oso gai garrantzitsua daukagu. 2018ko aurrekontuen
   proposamena eztabaidara eta bozkatzera ekarri dugu. Baina hori egin
   aurretik, zein ezaugarri dituen aurkeztuko dizuet. Guztira 2018rako
   aurrekontuen ezaugarriak 22.209.000 eurokoa izango da. Defizitik
   gabekoa eta orekatua da. Zor-bizia, hau da, maileguen bitartez eta
   abar ditugun aurrekontuak dira 7.500.000 euro. Eta honek suposatzen du
   2018an 374.000 euro amortizazioan eta beste 50.000 euro interesetan
   ordaindu behar dugula. Guztira 425.000 euro. Baina hau bezain
   inportantea, sarrerak dira. Sarrerak orokorrean eta partida
   garrantzitsuenak Gipuzkoako Foru Aldunditik jasoko dugun diruaren
   aurreikuspena 9.624.000 eurokoa da, tasa eta zergen bitartez beste
   9.000.000 euro, diru-laguntza arruntak 2.800.000 euro jasoko ditugu
   edo diru-sarrerak edukiko ditugu eta honetan ere inbertsioetarako
   diru-laguntzak ere jasoko ditugu 2018an: guztira 270.000 euro
   inbertsioetarako. Frontoia, elkarlan espazioak sortzeko eta Via
   Ferrata egin ahal izateko.
   “Gastuen atala -jarraitzen du esanez Alkate andreak- ohiko gastuetara
   21.197.000 euro bideratuko ditugu eta inbertsioetarako 951.000 euro.
   Inbertsio hauek lehen aipatu dudan bezala, frontoiaren berrikuntza
   obretarako izango dira, baina guztira frontoiko berrikuntzan 1.200.000
   euroko gastua izango da; hau da, zati bat 2018an gastatuko da eta
   beste zati bat 2019an inputatzen da. Horrez gain, noski, Gipuzkoako
   Foru Aldunditik jaso dugun diru-laguntza ere, bi zatitan jasoko dugu:
   zati bat 2018an eta beste erdia 2019an. Guztira: 430.000 euro. Udal
   artxiborako obrak 200.000 euro bideratuko ditugu. Partida hau edo
   gastua 2017an onartu zen eta aurten gastatzeko Via Ferratarako
   Leitzaranen egingo den edo egin nahi den inbertsiorako 80.000 euro
   bideratzen dira, eta Udalak dituen lokaletan igogailua eta fatxadetako
   obrak jartzeko 66.500 euro. Azkenik, elkarlan espazioak sortzeko
   21.000 euro. Eta lehen obra atalean aipatu dudan bezala, obra hauen
   finantziazioa 307.000 euro aurrezpen errentatik hartuko dira, 374.000
   euro mailegutik, orain dela bi urte eskatutako eta onartutako
   mailegutik sobratzen den kopurua eta 270.000 euro diru-laguntzetatik.
   Bukatzeko, aktibo finantzieroak 60.000 eurokoak izango dira. Hau
   gastuen atalari dagokionez. Baina baita ere inportantea da sail
   bakoitzak zenbateko aurrekontua edo zenbateko gastua duen.
   “Departamenduen lehen kapitulua langilegoari -jarraitzen du esanez
   Alkate andreak- Guztira 8.528.000 euro. Hemen, bereziki planteatzen
   dena da garrantzitsu bezala baita langileen soldataren igoera % 1,5.
   Zerbitzuetara 5.160.000 euro bideratzea proposatzen dugu. Batez ere,
   igoera nabarmena planteatzen duguna da mantenurako partidetan. Urtero
   egiten dugun auzoz auzoko prozesuetan jasotako eskaerei erantzuna eman
   nahian. Asko dira eta erantzun beharrekoak. Batez ere, espaloien eta
   kaleen mantenu lanak egiteko 50.000 eurotik 60.000 eurora igoko dugu
   partida. Kaleko altzariak, ume-jolastegiak eta abar 30.000 eurotik,
   hau da 2017an edo beste urteetan normalean txertatzen zen partida,
   100.000 eurora igotzea proposatzen dugu. Ur-sarearen hornikuntzarako
   30.000 eurotik 50.000 eurora. Inbertsio handiak egin ditugu azken bi
   urteetan ur-hoditeriaren berrikuntzan, baina beti ere badira zati
   txikiak nolabait konpondu beharrekoak eta mantenu lanak egiteko. Udal
   eraikinen mantenua 30.000 eurotik 40.000 eurora.
   “Kaleko argiteriaren bestelako hornikuntza -jarraitzen du esanez
   Alkate andreak- 15.000 eurotik 130.000 eurora igotzea proposatzen
   dugu. Garrantzitsua da partida hau, batez ere, kaleko argiteria
   berritua dago, LED argiak eta 1.000.000 euro inbertitu ziren, baina
   badira zenbait puntu oraindik batez ere puntu beltzak eta horretarako
   beharrezkoak diren inbertsio eta gastuak. Ur-zikinen digitalizazioa,
   berria da partida hau, 65.000 euro.Hirigintzan, 1.223.000 euroko
   gastua, eta aipatu ditugun inbertsioez gain, sail honi dagokienak,
   sail honetan baita ere partida berriak proposatzen ditugu: bata
   kartografiarako 25.000 euro, eta bestea zelulosa fabrika zaharra
   eraisteko 368.000 euro. Hau berez Udal ondarea ez denez, pribatua
   denez baina oso egoera larrian dagoenez, ruinia egoeran dago eta hau
   exekuzio subsidiarioaren bitartez egingo da. Gizarte Zerbitzuetan
   1.874.000 euro. Gizarte Zerbitzuetako partidetan aurten jada 2018an
   zahar egoitza bere dagokion langileekin, eraikinarekin eta bertan
   suposatzen dituen gastuekin, Kabiara pasa da; hau da, Gipuzkoako Foru
   Aldundiaren egituretara. Beraz, bai partidetan orokorrean jaitsiera
   bat dago, baina arrazoi honegatik. Eta partida horiek, noski,
   desagertu egiten dira. Baina sortzen dira beste berri batzuk.
   Adibidez, jubilatuei zuzendutako jarduera fisikoari eta atzo hasi
   ginen jarduerarekin, adibidez, Ibili Andoain programara 5.000 euro
   zuzendu ditugu. Handitu egiten da prebentziorako edo birgizarteratzeko
   programak aurrera eramateko dirua 10.000 eurotan. Iaz ere jarrita
   zegoen eta aurten ere berresten dugu, baina guri iruditzen zaigu
   garrantzitsua dela Fiarerekin egindako hitzarmenaren ondorioz 25.000
   euro mikrokredituak kudeatu ditzaten; larri dabiltzan edo beharra
   duten herritarrei bideratutako mikrokredituak dira. Eta baita ere,
   noski, beste berri batzuk sortzen dira apartamendu tutelatuari
   dagozkion gastuei aurre egiteko.
   “Kultura eta hezkuntzan 1.305.000 euro-jarraitzen du esanez Alkate
   andreak- . Hemen ere aldaketa dago, hemen lehen Kirol Patronatuari
   egiten zitzaion aportazioan sail honetatik 700.000 eurokoa egiten zen,
   eta beraz, hau desagertzen da eta gero ikusiko dugun bezala, sortuko
   da kirola eta jarduera fisikoko saila. Hortaz, hau kentzen da, baina
   beste sailera doa. Bestalde, 2017ko gastuen arabera ajusteak egin dira
   baita ere zenbait jaitan, kultur-ekimenetan eta abar. Agian gutxi
   badirudi ere auzoetako jaietan 3.000 euro igo dira, kultur-ekimenetan
   25.000 euro, eta agian orokorrean gutxi bada ere, partida berri bat
   sortzen dugu Ondarreta ikastetxearen kultur jardueretarako: 4.000
   euro. Ondarreta ikastetxeko guraso elkarteak eskatuta. Euskaran
   412.000 euro. 50.000 euro igotzen da 2017ko aurrekontuekin alderatuta.
   Ogasunean 693.000 euro. Hemen jaitsiera dago batez ere inspekzioari
   eta errekaudazio exekutiboari dagokion gastuan.Enplegua, turismoa eta
   gazterian, 1.617.000 euro. Berriak ere sortzen dira, merkataritzaren
   programa sustatzeko Hirigune programa 35.000 eurokoa, lehen aipatu
   dudan bezala elkarlan espazioa sortzeko 21.000 euro, baita ere diruz
   lagunduta, eta noski, azkeneko urteetan Beterri-Buruntzako enplegua
   sustatzeko Andoaingo Udalak egiten duen aportazioa 141.000 eurokoa
   izango da. Nahiz eta gero partidetan sail honetan partidak askoz
   handiagoak dira, baina hori da eskualde osoko, Beterri-Buruntzako
   Udalen artean banatu beharrekoa.
   “Eta aurten baita ere -jarraitzen du esanez Alkate andreak- 2018an
   berdintasun saila sortzen da eta 164.000 euroko partida proposatzen
   dugu. Departamendua osatu berria da esan dudan bezala prebentzioa,
   atentzioa eta diagnostiko ezberdinei indarra emango zaie batez
   ere.Azkenik, kirola eta jarduera fisikoan 1.230.000 euro. Hemen ere
   indarra batez ere emango zaio beste gauzen artean kirola
   berdintasunean eta jarduera fisikoari zabaltzeko ohiturak batez ere,
   ez lehiakorrak diren ekimen edo programetan. Hau 2018rako aurkezten
   dugun aurrekontua da, orokorrean azalduta.
   Azkenik, Alkate andreak, honako hau dio: “Honetan ere, emendakinak
   aurkeztuta daude eta eztabaidara pasako gara ordenean. PSOEk
   aurkeztutako emendakinak aurrekontu hauei, beraiek aurkeztuko dituzte.
   Eta esan beharra dut, baita ere, ordena izango da, denek jakin
   dezazuen, PSOEk aurkeztutako emendakin partzialak beraiek aurkeztuko
   dituzte, eztabaida zabalduko dugu eta gero bozkatu egingo ditugu eta
   horrela, ordenean. EAJk ere, aurkeztu dituenak dinamika berdina, eta
   Ganemos, Irabazi eta zinegotzi ez atxikituak ere aurkeztu dituzten
   emendakin partzialak ere berdin. Aurkeztu, eztabaidatu eta
   bozkatu.Gero, zabalduko dut hitza mundu guztia edo alderdi guztiak,
   nahi duenak noski, eztabaida zabalduko dugu jada aurrekontu orokorren
   inguruan, bozkatzera pasa baino lehen.”
   Jarraian, Lainez andreak, PSE-EE udal taldeko eledunak, hartu du hitza
   honakoa esateko:
   “Se han dado por la Sra. Alcaldesa, un montón de cifras a la hora de
   exponer el presupuesto, pero si hemos entendido bien, la
   digitalización de la red fecales, ha hablado de 65.000 euros y según
   nosotros tenemos en el presupuesto serían 60.000 euros. No sé si es
   que ha habido algún cambio, entendemos que no”.
   Alkate andreak erantzuten du:
   “Aldaketarik ez dago, agian nahastu egin naiz batetik bestera
   pasatzerakoan.”
   Lainez andreak erantzuten du:
   “Vale, por si acaso.”
   Alkate andreak erantzuten du:
   “Teknikoak pasatako kopurua da.”
   Lainez andreak, erantzuten du:
   “El grupo municipal socialista ha presentado cinco enmiendas parciales
   a estos presupuestos, que vamos a pasar a detallar. Vamos a ir
   exponiendo en el orden que se les ha dado entrada también para
   facilitar el trabajo. La primera, corresponde al departamento de
   Servicios Sociales y en ella se propone la creación de una partida
   para la adaptación de dos baños del bar del hogar del jubilado para
   personas con movilidad reducida dotada con un importe de 25.000 euros
   y, para ello, proponemos reducir algunas partidas que estaban en los
   presupuestos del departamento de Servicios, tales como el alquiler de
   baños para fiestas en 5.500 euros ; el mantenimiento de edificios y
   viviendas municipales en otros 5.000 euros; en mantenimiento de
   mobiliarios urbanos 10.000 euros, y por último, placas solares para la
   residencia de ancianos, reduciríamos en 4.500 euros. Y así
   obtendríamos los 25.000 euros que necesitaríamos.
   “La segunda enmienda parcial -prosigue diciendo la Sra. Lainez-
   también corresponde al departamento de Servicios Sociales. La
   denominamos “ayudas para el alquiler de viviendas para jóvenes de
   Andoain” y que la dotamos de 25.000 euros. La idea es que se redacte
   la ordenanza correspondiente para gestionar estas ayudas. Ese dinero
   lo conseguiríamos disminuyendo la partida del departamento de
   servicios de recogida de basuras por un importe de 25.000 euros. La
   tercera enmienda correspondería al departamento de Euskara, de Enba.
   La titularíamos euskara ikasleentzako laguntza. Inicialmente esta
   partida ya existe, con lo cual sería una enmienda de aumento. Partiría
   de 52.000 euros y nosotros proponemos que se aumente en 10.000 euros.
   De manera que el importe final quedaría en 62.000 euros. Para ello,
   reduciríamos dos partidas que existen en el departamento de Enba. La
   primera, jabekuntza 5.000 euros y la segunda motibazioa eta
   zabalkundea otros 5.000 euros. La cuarta sería dentro del departamento
   de Educación y Cultura. La llamaríamos “mantenimiento colegio
   Ondarreta”. Esta partida también ya existe en el presupuesto, por lo
   que proponemos aumentarla aumentar dicha partida en 15.000 euros más a
   los 25.200 euros que se prevén en el Proyecto de presupuesto
   presentado, por lo que quedaría según nuestra propuesta en 40.200
   euros. Y para obtener esta diferencia, reduciríamos del departamento
   de Educación y Cultura dentro de las actividades culturales 5.000
   euros, del departamento de Servicios en material para servicios otros
   5.000 euros, del departamento de Eduación y Cultura la partida del
   combustible de los centros educativos 3.000 euros y del mantenimiento
   del centro cultural Bastero, 2.000 euros.
   “La última enmienda -finaliza diciendo la Sra. Lainez- entraría
   también dentro del departamento de Servicios Sociales y sería la que
   denominaríamos “ayudas a las familias para la compra de material
   escolar en los comercios de Andoain”. También sería una partida de
   nueva creación, que la dotaríamos de 15.000 euros. Y para ello,
   reduciríamos del departamento de Servicios Sociales las ayudas de
   actividades extraescolares que no se han llevado a cabo en 2017 y que
   constan de 10.000 euros, y del personal, dentro de la partida de
   participación, 5.000 euros. E igual que ocurría con las ayudas para
   los jóvenes, lógicamente habría que crear la ordenanza correspondiente
   para dar salida a estas ayudas. Muchas gracias.”
   Jarraian, Zulueta jaunak, EH Bilduko eledunak, hartu du hitza honakoa
   esateko:
   “Arratsalde on. Emendakinen inguruko gure iritzia banan banan azaldu
   baino lehen, egin nahiko genuke hausnarketa orokor bat emendakinak
   aurkezteko moduaz. Guk, Udal Gobernuak aurrekontu proposamena
   urtarrilak 16an aurkeztu zuen Ogasun Batzordean, eta egia da guztiok
   behar dugula denbora lan egiteko eta behar bezalako proposamenak
   egiteko; baina, gure ustez, azken eguneko eguerdian aurkezten diren
   emendakinak normalean ez daukate borondate eraikitzailerik, nolabait
   esateagatik. Posible da emendakin hauetan guztietan, inkluso
   proposamen egokiak egotea, baina kosta egiten zaigu pentsatzea benetan
   azken eguneko azken orduetan aurkezten diren emendakin batzuk benetan
   adostuak izateko borondatearekin aurkezten direnik. Hori modu
   orokorrean esan nahi dut, gure posizioa finkatzen joango garen
   heinean.
   “Banan bana sartuta – Zulueta jaunak hasten da erantzuten PSE-EEko
   udal taldeak aurkeztutako emendakineei- lehenengoa, aipatzen dena
   “adaptación de baños del hogar del jubilado para personas con
   mobilidad reducida” PSE-EEko taldeak proposatzen du . Egia da, eta
   lehen esan dudan bezala, proposamen guztiz interesgarria izan daiteke,
   kontutan hartzekoa, zalantzarik gabe, baina ez dugu onartzen momentu
   honetan horrela sartzea arrazoi ezberdinengatik: Batetik, esan
   dudanarengatik; bestetik, proiektu zehatza egin beharko da. Ez dakigu
   25.000 euro horiek azterketa zehatz bati erantzuten dioten zifra
   orokor bat egiten den, proiekturik badagoen... Iruditzen zaigu hori
   aztertu behar dela. Urtean zehar gai hau batzordean lantzen doan
   heinean, beharrak ikusten diren heinean eta gauzak zehazten diren
   heinean, beti dago aukera espediente modifikatibo baten bidez
   diru-partida bideratzea eta egitea. Baina momentuz ez dugu onartuko
   esan dudanarengatik.
   “Atentzioa ematen digu – jarraitzen du esanez Zulueta jaunak- eta hau
   orokorrean da, nondik kentzen diren partidak. Gauzak egiteko
   nonbaitetik kendu behar da eta kentzen ditugu leku batzuetatik, non
   ondoren urtean zehar azalpenak eman beharko baitziren. Batez ere,
   zerbitzuen partidetan halako kimaketa bat proposatzen delako
   emendakinetan, orokorrean. Guri, adibidez, kasu honetan, deigarria
   egiten zaigu jaietako komun publikoak kentzea. 12.000 eurotik 5.500
   euro kentzea. Jai asko ditugu Andoainen, eta egia da komun publikoak
   jartzen ditugula, baina eskaria geroz eta handiagoa da; bai
   Jai-Batzordeen aldetik, bai komertzioen aldetik, eta baita bere
   portaletan txizak aguantatu nahi ez dituzten bizilagunen aldetik. Eta
   logikoa da. Orduan iruditzen zaigu horretan ere inbertitu behar dela
   eta bizilagunen kezka horri ere erantzun behar zaiola. Hori adibidez.
   Honaino, lehenengo emendakinari dagokionez.
   “Bigarrena – jarraitzen du esanez Zulueta jaunak- “alquiler de
   viviendas para jóvenes” PSE-EEko taldeak proposatzen du. Gure akordio
   politikoa publikoa da. Asteartean, egin genuen publiko zein akordio
   egin dugun Ganemos, Irabazi eta atxikitu gabeko zinegotziarekin.
   Badauzkagu beraien emendakinak, onartuak izango direnak, partida berri
   bat zabaltzeko. Hau da, alokairu soziala sustatzeko partida berri bat
   50.000 eurorekin zabalduko dena eta horren helburua da lehenbizi
   ordenantza bat egin eta ondoren laguntza horiek ematea. Orduan,
   eztabaida hori irekiko da. Esan nahi dut, ordenantza horretan zehaztu
   beharko da, diru hori zertara bideratzen den zehazki; hau da, gazteei
   emango zaien diru bat alokairuak ordaintzeko edo jabeei emango zaien
   diru-laguntza bat beraien etxea konpondu eta, ondoren, alokairu
   sozialak jartzeko edo... ez dakit. Alegia, azkenean, iruditzen zaigu
   emendakin honek solapatzen duena bestea. Azkenean, badago jada
   proposamen bat irekita, 50.000 eurokoa eta egin dezagun bide hori.
   Eraman dezagun ordenantzaren garapen hori bai etxebizitza-mahaira eta
   bai Gizarte Zerbitzuen Batzordera onartzeko eta ondoren pleno honetara
   eta ea zertan jartzen garen ados. Beraz, emendakin horri ere, noski,
   ezezkoa emango diogu.
   “Hirugarrena – jarraitzen du erantzunez Zulueta jaunak - “euskara
   ikasleentzako laguntza”. 52.000 euro daude eta 10.000 euro gehitzea
   PSE-EEko taldeak proposatzen du. Guk ez dakigu ze azterketetan
   oinarritzen den hau, ez dakit zuek gabeziarik detektatu duzuen. Gure
   inpresioa da, ez dagoela gabeziarik. Ez dugu ezagutzen pertsona bakar
   bat euskara ikasteko arazorik izan duenik diru-laguntzen partida
   bukatu egin delako. Euskara zinegotziak ez dauka horren
   konstantziarik, guk ere ez, eta ezta euskara sailean ere. Uste dugu
   dagoen partidarekin asetzen direla euskara ikasteko dauden eskaera
   guztiak. Hala ere, noski, Udal Gobernu honen konpromisoa bada, inkluso
   doakotasunera joatekoa, momentu honetan % 85ean uste dut gaudela eta
   konpromisoa hartzen dugu pertsona bakar bat geldituko balitz
   diru-partida bukatuta euskara ikasteko laguntza hori jaso behar duena,
   partida hori handitzeko. Baina momentu honetan 10.000 euro gehitzea ez
   dugu ikusten. Batez ere, gero zuek kentzeko proposatzen dituzuen
   partida horiek jada konprometituta ditugulako adostutako
   emendakinetan. Beraz, ezinezkoa da partida bera bi gauzetarako.
   “Laugarrena – jarraitzen du esanez Zulueta jaunak- Ondarreta
   ikastetxearen mantenurako PSE-EEko taldeak proposatzen du. Egia da,
   dagoela hitzarmen bidez 25.200 euroko partida bat eta zuek proposatzen
   duzue 15.000 euro igotzea. Guk daukagu: Batetik, hitzarmen horren
   bidez mantenurako 25.200 eurorekin eta bestetik, ondoren egindako
   akordioaren bidez gerakinetik 25.000 euro gehiago jartzeko konpromisoa
   hartu da. Beraz, horrekin ere uste dut gehitzen dela zuek
   proposatutakoa.
   “Azkenik -Zulueta jaunak bukatzen du esanez- PSE-EEko taldeak
   proposatzen du “ayudas a las familias para compra de material escolar
   en comercios de Andoain”. Ziurrenik, ideia interesgarria da, baina
   arazo bat ikusten diogu eta oso potoloa: planteatzen dela kentzea hain
   zuzen ere guk beste diru-laguntza lerro bat proposatu genuenetik iaz,
   zela eskolaz kanpoko jarduerak laguntzeko partida bat 10.000 eurokoa.
   Egia da 2017an ez dela praktikan jarri, zirriborro bat eginda dago,
   eztabaidan jarri zen... Azkenean, lan bolumenagatik pendiente geratu
   da, eta 2018an horri bultzada emango zaio. Beraz, honegatik, bost
   emendakin hauei ezezko botoa emango diegu.”
   Jarraian, Izagirre andreak, EAJ/PNV udal taldeko eledunak, hartu du
   hitza honakoa esateko.
   “Arratsalde on. Ni askoz ere laburragoa izango naiz. PSE-EEko udal
   taldeak aurkeztutako bost emendakin hauetatik, bat onartuko genuke,
   hau da, jubilatuen tabernako komunen egokitzapena. Eta besteak nahiz
   eta interesgarriak iruditu ez genituzke onartuko iruditzen zaigulako
   lehendabizi araudia landu egin behar dela eta gero diru-partida
   ezarri. Soilik horregatik.Baina interesgarriak iruditzen zaizkigu eta
   lantzeko prest gaude.”
   Jarraian, Hernández andreak, Ganemos udal taldeko eledunak, hartu du
   hitza, honakoa esateko:
   “Arratsalde on. Podemos estar de acuerdo con algunas de las
   aportaciones que ha hecho el partido socialista y si hay oportunidad
   de llevarlas a cabo no tendremos ningún inconveniente como bien ha
   dicho la portavoz del PNV con el tema de los baños en el hogar de los
   jubilados, por ejemplo. Pero nos hubiera gustado tenerlo antes de hoy,
   para poder analizarlo.”
   Jarraian, Mourinho jaunak, Irabazi udal taldeko eledunak, hartu du
   hitza honakoa esateko:
   “Me llama la atención de qué manera perdemos la oportunidad de
   construir documentos que faciliten la andadura del Ayuntamiento en su
   totalidad. En el pleno anterior creo que pasó algo similar con la RPT.
   Lo que no es de recibo es que en el último momento se presenten
   enmiendas sin margen de tiempo para poder valorarlas y sobre todo ver
   de dónde sacamos los ingresos para hacer frente a los gastos que se
   proponen. Porque esto tiene que cuadrar. En ese sentido, a pesar de
   que me parece que hay ideas interesantes y que espero que se tengan en
   cuenta a lo largo del año, mi voto va a ser negativo a las enmiendas
   presentadas por el grupo municipal del PSE-EE.”
   Jarraian, González jaunak, atxikitu gabeko zinegotzia, hartu du hitza
   honakoa esateko:
   “Buenas tardes. Seguramente las enmiendas propuestas por el PSE-EE
   sean muy buenas, pero no ha habido tiempo para saber si se pueden
   adaptar al presupuesto, si son viables o no. Con lo cual, mi voto será
   en contra también.”
   Berriro ere, Lainez andreak, PSE-EE udal taldeko eledunak, hartu du
   hitza eta honakoa esan du:
   “Se nos habla de que no ha habido voluntad. Creo que cada año
   escuchamos una versión distinta. Últimamente nos pasa con casi todas
   las cosas. Anteriormente se nos decía que no hacíamos propuestas,
   ahora que las hacemos pero que no tenemos voluntad… En fin, yo creo
   que donde no hay voluntad es por parte del equipo de gobierno para
   valorarlas y para tenerlas en cuenta. De hecho, algunas de las
   enmiendas que se han presentado aquí no son nuevas, ya se presentaron
   el año pasado por lo que el equipo de gobierno ya las conocía. Con
   respecto a los baños se ha dicho por el portavoz del equipo de
   gobierno Sr. Zulueta, que no lo ve prioritario en estos momentos,
   porque no saben si va a ser ese importe. A nuestro juicio, este tema
   es prioritario ya que hay muchas personas que se nos han acercado para
   quejarse, porque no pueden acceder precisamente al servicio. Lo cual
   nos parece que es una de las cosas que se tendrían que solucionar, tal
   como hemos recordado en las comisiones informativas. Será difícil
   solucionar el problema si no consigamos partida de gasto en el
   Presupuesto municipal. También se ha dicho por parte del portavoz del
   equipo de gobierno Sr. Zulueta, que es curioso de dónde hemos detraído
   los importes. Bueno, nosotros a la hora de valorar de dónde lo hemos
   detraído, hemos analizado lo que se había gastado en dichas partidas
   durante el 2017 y si hemos sacado estos importes es porque,
   precisamente, en esas partidas, no se ha llegado a esas cantidades y
   sobraban estos importes, por lo que no veíamos problema alguno a
   priori para poder llevarlas a cabo.
   “Con el alquiler de viviendas para jóvenes -prosigue contestando la
   Sra. Lainez – el portavoz del equipo de gobierno Sr. Zulueta ahora no
   dice que esto lo tienen negociado y pactado. Claro, también es
   importante decir, que como oposición, nosotros tampoco hemos conocido
   el pacto al que se ha llegado. Con lo cual, difcilmente podíamos
   prever esta otra parte. Y nosotros hablamos, sobre todo, de ayudar a
   los jóvenes, no tanto de otras cosas que se vayan a hacer, ni de
   alquileres sociales. Con respecto a la ayuda de euskara para los
   alumnos, nosotros, en ningún momento, hemos comentado que pensáramos
   que no llegaba con el dinero que se da, sino que estamos previendo o
   proponiendo que se aumente el porcentaje de ayuda que se da a la
   gente. Porque actualmente se les da el 85%, y pensábamos que se podría
   aumentar para ayudar a esas personas que quieren aprender euskara, a
   lo mejor con un porcentaje un poco más alto, como puede ser el 90% o
   incluso si se pudiera seguir aumentándolo para que al final
   prácticamente sea gratuito. Con respecto al convenio del AMPA de
   Ondarreta, a nosotros también se nos acercaron para pedirnos
   determinadas necesidades que tenían y de ahí venía nuestra enmienda. Y
   por último, respecto a la compra del material escolar, nos parecía que
   era muy importante esta ayuda que no es nueva, porque ya la propusimos
   también el año pasado. Y además, aquí uníamos dos cosas: Por un lado,
   ayudar a las familias que tienen dificultades con el material escolar
   y, por otro, promover que se comprara este material en los comercios
   de Andoain que también sabemos que es una demanda por parte de los
   comerciantes. Y nos parecía interesante. Por eso la hemos hecho.
   “Agradecer al PNV -acaba diciendo la Sra. Lainez- que les parezca
   interesante y vayan a votar a favor de la enmienda de la “adaptación
   de dos baños del bar del hogar del jubilado para personas con
   movilidad reducida”. Respecto al resto de enmiendas presentadas por
   nuestro grupo, seguiremos trabajando en ellas. Y con respecto a lo
   manifestado por el resto de portavoces que han hablado, en el sentido
   que se podían haber presentado antes, hemos de reiterar que nuestro
   grupo tampoco ha conocido la noticia de su acuerdo de gobierno hasta
   prácticamente ayer a la tarde. Y nos parece curioso que el portavoz de
   Izquierda Unida-Irabazi Andoain se refiera a nosotros en el sentido de
   que ahora es difícil para usted votar estas enmiendas y que ha sido un
   poco rápido su presentación, cuando por ejemplo, enmiendas se han
   presentado en la misma comisión informativa por parte del equipo de
   gobierno no han tenido ningún inconveniente en darles el visto
   bueno.Muchas gracias.”
   Jarraian, Alkate andreak hartu du hitza eta honakoa esan du:
   “Bueno, bozkatzera pasa baino lehen, ez badago beste interbentziorik
   aipatu nahi dut eta batez ere denboraren harira, kentzen diren
   partidetatik, nondik kendu bestea jartzeko proposatzen dituzuen hori,
   baita ere zehatz-mehatz ikusi behar dira batez ere ia kendu daitekeen.
   Murriztea partida bat agian ezin baita, agian ezin da murriztu edo
   ezin da kendu. Hori kontu-hartzaileak egin beharko du, nolabait ere
   proposatzen bada kentzea, adibidez zaharren egoitzan eguzki-plakek
   urtean finko bat ordaintzen denez, ikusi beharko da hori kendu
   daitekeen ala ez. Ez dio denborarik eman. Gaur goizean, aurkeztu
   dituzuelako eta ezin izan duelako txosten hori egin. Bestela, ez
   badago besterik, bozkatzera pasako gara. Banan bana hasiko gara.
   Alderdi sozialistako bozeramaileak aurkeztu dituen ordena mantentzen
   saiatuko naiz.”
   Alkate andreak, PSE-EE udal taldeak aurkeztutako enmendakinak
   bozketara jarri ditu eta lehena, zaharren egoitzako komunen
   egokitzapenari dagokion emendakina bozketara jarri du eta Osoko
   Udalbatzak, gehiengoz, Alkate andrearen eta EH Bildu, Ganemos, Irabazi
   udal taldeko zinegotzien eta atxikitu gabeko zinegotziaren kontrako
   botoekin eta PSE-EE eta EAJ/PNV udal taldeetako zinegotzien aldeko
   botoekin, ez du onartu.
   Jarraian, Alkate andreak gazteentzako alokairurako dirulaguntzei
   buruzko enmendakina bozketara jarri du eta Osoko Udalbatzak,
   gehiengoz, Alkate andrearen eta EH Bildu, EAJ/PNV, Ganemos, Irabazi
   udal taldeko zinegotzien eta atxikitu gabeko zinegotziaren kontrako
   botoekin eta PSE-EE udal taldearen zinegotzien aldeko botoekin, ez du
   onartu.
   Jarraian, Alkate andreak, euskara ikasleentzako dirulaguntzari buruzko
   enmendakina bozketara jarri du eta Osoko Udalbatzak, gehiengoz, Alkate
   andrearen eta EH Bildu, EAJ/PNV, Ganemos, Irabazi udal taldeko
   zinegotzien eta atxikitu gabeko zinegotziaren kontrako botoekin eta
   PSE-EE udal taldearen zinegotzien aldeko botoekin, ez du onartu.
   Jarraian, Alkate andreak, Ondarreta Ikastetxe publikoko
   mantenimendurako aportazio partida handitzeko enmendakina bozketara
   jarri du eta Osoko Udalbatzak, gehiengoz, Alkate andrearen eta EH
   Bildu, EAJ/PNV, Ganemos, Irabazi udal taldeko zinegotzien eta atxikitu
   gabeko zinegotziaren kontrako botoekin eta PSE-EE udal taldearen
   zinegotzien aldeko botoekin, ez du onartu.
   Jarraian, Alkate andreak, eskolako materiala erosteko dirulaguntza eta
   bertako komertzioetan gastatzeko edo erosteko 15.000 euroko partida
   sortzeari buruzko enmendakina bozketara jarri du eta Osoko Udalbatzak,
   gehiengoz, Alkate andrearen eta EH Bildu, EAJ/PNV, Ganemos, Irabazi
   udal taldeko zinegotzien eta atxikitu gabeko zinegotziaren kontrako
   botoekin eta PSE-EE udal taldearen zinegotzien aldeko botoekin, ez du
   onartu.
   Berriro ere, Alkate andreak hitza hartu du eta honakoa esan du:
   “Aurkeztutako emendakinekin jarraituko dugu, eta hurrengoan EAJk
   aurkeztutako emendakinak datoz. Aurretik, gauza bat argitu nahi dugu.
   Otsailaren 15ean aurkeztutako emendakinak egin zenituzten, eta atzo,
   otsailaren 21ean, suposatzen dugu helburu berdina dutelako, baina
   beste partidetatik ordezkatzen dituztela otsailaren 15ekoak, ezta?
   Esaten dut ez zenutelako aipatu. Baina beno, ikusita ze helburu duten
   eta zer proposatzen duzuen, pentsatzen dugu horrela izango dela.”
   Jarraian, Izagirre andraek, EAJ/PNVko eledunak hartu du hitza eta
   honakoa erantzun du:
   “Bai, akats bat izan dugu horretan. Interbentoreak pasatako txosten
   batetik akatsak zuzendu ditugu, eta sarrera ematerakoan ez dugu aipatu
   hauek besteak ordezkatzen dituztela. Nahiz eta emendakina bera izan,
   nondik atera dirua aldatu egiten da. Hasiko naiz gure emendakinak
   azaltzen: EAJk 2018ko aurrekontuari zazpi emendakin aurkezten dizkio
   689.000 eurotako diru-kopuruarekin. Argiterian hobekuntzak, kale
   argiteriaren berrikuntzaren ondorioz, hainbat puntu beltz topatu dira
   herrian. Hauek ezabatzeko eta herriko argiteriaren egoera hobetzeko,
   100.000 euro proposatzen ditugu. Azpimarratu, partida hau berria dela,
   gaur-gaurkoz, ez da jasotzen ezer aurrekontuetan horretarako, baizik
   eta mantenimenduari buruzko partida bat dago. Energetikoki herri
   efiziente bat nahi dugu eta kaleko argiteria aldatu ondoren, beste
   pauso bat emateko beharra ikusten dugu. Hau da, Udal eraikinetan
   beharrezkoak diren obrak aurrera eramatea energetikoki eraikin
   efizienteak izateko. Udaletxea eta Urigain proposatzen ditugu. Eta
   honetarako 150.000 euro aurreikusten ditugu. Udaletxe honek mozio bat
   hala onartuta dauka.
   “Udal eraikinekin jarraituz -Izagirre andreak jarraitzen du esanez-
   eta irisgarritasuna bermatzeko asmoz, Udaletxean igogailua ipini dadin
   proposatzen dugu. Honetarako 140.000 euro aurreikusten ditugu.
   Zuzenean aurrekontu proiektuan txertatzen dugu inbertsio hau, ez
   gerakinetik. Bestalde, Gugandik, Hasita Ekimena martxan jarri da
   herrian. Baina ez da nahikoa guretzat. Herri guztian nahi dugu
   kontenedore gris txipduna ezartzea, onartuta dugun birziklatze-tasara,
   %60ra iristeko ahalegin guztiak egiteko. Kontenedore grisaren ezarpen
   hau herri guztian egin dadin eskatzen dugu eta honetarako 95.000 euro
   bideratzen ditugu. Ez dugu proba piloturik nahi, baizik eta herri
   osoan txertatzea. Ez da urrutira joan behar ikusteko kontenedore
   txipdun grisa emaitza onak ematen ari dela. Eta horregatik, eskatzen
   dugu herri osoan txertatzea. Baita ere, hitza ematen dugu tasa
   honetara iritsitakoan hobari-taula berri bat proposatuko genukeela,
   parte hartzen duten eta esfortzua egiten duten andoaindar guztiak
   onartuak sentitu daitezen.
   “Gure baserrietatik ere -Izagirre andreak jarraitzen du esanez-
   beharrak iristen zaizkigu. Eta hauetako bat, herri-bideen konponketa
   da. Honetarako, 116.000 euro aurreikusten ditugu. Berriro diot, orain
   arte ez dago dirurik herri-bideen konponketarako. Entzun dugu 50.000
   euro suposatzen dituzuela. Pentsatzen dugu gerakinetik. Baina, hala
   ere, diru-partida eskasa iruditzen zaigu egin behar diren obra guztiak
   eta lehentasun guztiak bermatzeko. Bestalde, herrian zuhaitzetan egin
   beharreko kimaketa bereziak posibilitatzeko 65.000 euro jartzen ditugu
   aurrekontuetan. Batzordeetan atera diren beharrak dira, aurrekontu
   disposiziorik gabe geratu gara herrian kimaketak egin ondoren eta
   pentsatzen dugu diru gehiago sartu behar dela partida horretan.
   Azkenik, aspalditik beharra den liburutegi berriaren proiektua egin
   ahal izateko 38.000 euro proposatzen ditugu. Ez digu balio esateak
   partida bat badagoela horretarako, hirigintzan hartu diren erabaki
   guztiak bete behar badira eta konprometitutako proiektuak eta plan
   bereziak aurrera eraman behar badira diru-partidarik gabe geratuko
   baikara. Horregatik, txertatzen ditugu beste 38.000 euro hori egin
   ahal izateko. Hauek dira EAJ/PNVko udal taldearen emendakinak.”
   Jarraian, Zulueta jaunak, EH Bildu udal taldeko eledunak, hartu du
   hitza honakoa esateko:
   “Formula bera erabiliz, hasieran aipatu, norbaitek, eta agintaldi
   honetaz ari naiz, batzordeen aurretik dokumentazio eta informatio
   bidalketari dagokionez, norbaitek 48 orduen epealdiaren kontuarekin
   insistitzen baldin badu oposizioak merezi duen errespeturako,
   proposamenak aztertu eta batzordean bozkatu eta hori guztia. Nik uste
   dut hori zuek izan zaretela beti azpimarratu izan duzuenak. Uste dut,
   gainera, arrazoiez esan izan dugula beti, arrazoia daukazue
   informazioa edo dokumentazioa berandu bidaltzen denean; ba pentsa
   gobernuan egonda ere emendakinak eta gauzak behar bezala egiteko,
   zenbakiak koadratzeko, kontu-hartzaileak-eta txostenak egiteko ere
   emendakin hauek 24 ordurekin. Uste dut gaztelaniaz esaten den bezala,
   la palabra convence, pero el ejemplo arrastra. Orduan, komenigarria
   litzateke, zuek ere, zuen praktika politiko horretan besteoi eskatzen
   diguzuena, gauza bera aplikatzea. Hori esanda, ez gara onartuko EAJko
   emendakin hauek. Hauetan, halere, sakonduko dugu gauza batzuetan,
   zeren diru-sarrerak nondik mozten dituzuen oso deigarria egin zaigu
   kasu batean baino gehiagotan.
   “Batetik, -Zulueta jaunak hasten da erantzuten EAJko udal taldeak
   aurkeztutako emendakineei- liburutegi berriaren proiekturako 38.000
   euro proposatzen dezue. Noski, liburutegi berria lehentasun bat da
   Andoainen. Horretan, ados gaude guztiok eta hori ona izango da
   proiektu berria egiterako orduan adostasuna nahiko gertu egon
   daitekeelako. Hala ere, lekua ez dago erabakita, nik dakidanez. Ez
   dakigu oraindik non egingo dugun. Orduan, bi aukera daude mahai
   gainean eta bietan kudeaketa batzuk egin dira: bai, Txoperakoa uraren
   eta abarren inguruko galderak eginez, eta bestetik, bigarren tokian
   jabego pribatuekin ere elkarrizketetan. Aurten, pentsatzen du hori
   desblokeatu beharko dela eta Udal honek hartu beharko duela jarrera
   bat, eta orduan hori hartuta, proiektuari ekiteko momentua denean,
   badaukagu partida bat edo behintzat gerakinetik 190.000 eurokoa
   ikerketa eta proiektuetarako. Eta hor enkargatuko da, behar den
   inportearekin. Eta ez proposatzen den 38.000 euro horietan. Nik uste
   dut festekin zerbait gertatzen zaiola oposizioari. Batzuk komunak
   kendu nahi dituzte, beste batzuek festetarako garbiketa publikoa nahi
   duzue 8.000 eurotik 5.000 euro kendu. Uste dut jaiak egiten direnean
   kaleak garbitzea gauza garrantzitsua dela. Orduan, hortik kentzea
   deigarria egiten zaigu.
   “Bigarren EAJko emendakina “ contenedor gris con chip y demás”
   -Zulueta jaunak jarraitzen du esanez- Zuek ez duzue froga piloturik
   behar, badakizue sistema horrek funtzionatzen duela. Ados gaude
   emaitza onak ematen ari dela, proposatu izan den bezala. Ez dakiguna
   da, txip berri hauek funtzionatzen duten edo ez. Dauzkagunak ez daude
   batere pozik nola funtzionatzen duten; doble sistema hau ez gu, ez
   zuek, ez inor. Orduan, egin nahi dugun proba pilotu horrek batetik
   testatuko du txip berri horiek funtzionatzen duten edo ez eta,
   bestetik, adaptazio bat egongo da ea herritarrek ondo egiten duten
   sistema eta abar. Beraz, nik uste dut froga pilotuak garrantzitsuak
   direla. Badakit, beraiek ez dute nahi inolaz ere edukiontzi gris
   txipduna jarri, zuek ez duzue froga piloturik behar. Bada guk,
   momentuz, erdiko karriletik tirako dugu. Eta erdiko karrilla da froga
   pilotu hori egin, ikusiko dugu funtzionatzen ote duten txip berri
   horiek, ikusiko dugu herrian zer nolako adaptazioa dagoen, eta ondoren
   ikusiko da ze beste urrats eman. Hori batetik. Bestetik, edukiontziak
   ez dakigu erosi egin beharko ditugun edo ez. Agian mankomunitateak
   aterako ditu plegu berriak eta edukiontziak ez dira erosi behar.
   Aukera hori pentsatzen dut zuek jakinaren gainean egongo zaretela. Eta
   agian, txipak bakarrik erosi behar dira, onak baldin badira. Esan nahi
   dut, beno, froga pilotu horri eman diezaiogun aukera bat, jarraitu
   dezagun kanpainarekin eta sortzaile bereziekin, eta pixkanaka joango
   gara ikusten zer egiten den. Halere “ digitalización de aguas fecales,
   60.000 euro fuera. Esan beharra dago, ur zikinen digitalizazioa
   garrantzitsua dela. Egia da, iaz egin zitekeela edo hurrengo urtean
   egin daitekeela, baina noizbait heldu behar zaio, eta aurten heldu
   zaio. Zergatik? Badagoelako hausnarketa bat sail teknikotik, denbora
   luzean zehar ez dela inbertsiorik egin sare honetan, dauzkagun planoak
   Udalak dituen planoak 1983koak dira azkenak, eta arketa asko eta
   zonalde berrien saneamenduko sare handia oraindik ez dauzkagu behar
   bezala markatuta, eta orduan horri heldu behar zaio. Beraz,
   lehentasunezkoa da? Beno, lehentasunezkoa zen iaz, aurten edo hurrengo
   urtean. Baina gure ustez, iritsi da momentua eta hartu da erabakia
   aurten eustearena.
   “Alquiler de pabellón de servicios, gero aipatuko dugu -Zulueta jaunak
   jarraitzen du esanez- Aparte, komunikazioko partida deuseztatzearena,
   ez da lehen aldia, uste dut honetaz askotan aritu garela 20.000 euro
   eta Udala 0 jartzen duela uste dut ez da erreala. Hau da, zuek ez
   duzue honetan sinesten. Ez dago erakunde bakar bat zuek gobernatzen
   duzuena, komunikazio partidarik ez duena. Esan nahi dut, logikoa da
   Udal Gobernu batek komunikazio partida izatea. Klaro, zuek ez zaudete
   gobernatzen, eta ez badugu komunikatzen, hobeto. Berdin zaizue. Baina
   ez da erreala. Zuek ez zenukete konpromisoa orain hemen hartuko,
   esanez, “guk gobernatzen dugun egunean ez da komunikazio partidarik
   egongo”. Hortaz, gauza irrealak ezin dira planteatu. 15.000 biztanleko
   herri batean 20.000 euroko komunikazio partida ez da diru asko.
   Urnietak, eredugarria dena beste gauza batzuetarako, 5.000
   biztanlerekin, konfiantzazko kargu bat dauka 24.000 euro kobratzen
   komunikazioa eramateko, gehi partida. Esan nahi dut gauza naturala
   dela, komunikazioa ona dela, eta nik uste Udal honetan ere
   naturalizatu behar dela.
   “Besteari dagokionez -Zulueta jaunak jarraitzen du esanez-
   kimaketarena. Kimaketak, jartzen dena egin daiteke. Hemen,
   diru-sarrerarena bai, arritu gaitu. Eta da, Bertxingo zentralarengatik
   diru-sarrerak 200.000 eurotik igotzen dituzue 250.000 eurora. Diru
   gehiago ingresatu daiteke. Eta nik esaten dut “beno, posible da”.
   Baina era berean, bere mantenuan jaitsi nahi duzue 5.000 euro. Esaten
   duzu “ez ez, diru-gehiago ingresatuko dugu mantenua jaitsita”. Eta
   lehen Alberrok esaten zuen bezala, hori da enpresa batean daukagu
   kotxe bat enpresakoa, eta esaten dugu: zenbat kilometro egiten ditu
   urtean? 20.000. bale, hemendik aurrera 30.000 egingo ditu. Eta
   mantenuan zenbat gastatzen dugu? 1.000. ba gainera 500 gastatuko dugu.
   Hau da, kilometro gehiago egin beharko ditu aberia gutxiago izanda eta
   mantenu baxuagoa. Ez da bideragarria. Orduan, ezinezkoa da Bertxingo
   zentralean diru gehiago sartuko dela esatea, bere mantenua eta bere
   lana ez eginez. Bestetik, igogailua. Hemen, Udaletxean ados gaude,
   egingo da. Baina zuek planteatzen duzuen bezala kreditu bidez egin
   beharrean, gerakinetik egingo da eta konpromisoa hartuta dago.
   “Herri bideak -Zulueta jaunak jarraitzen du esanez- Bai, egia da
   horretan urte askotan ez dela inbertsiorik egin, agintaldi honetan
   urtero partidak bideratzen dira, aurten 50.000 euro bideratuko dira.
   Hor jartzen den guztia egiten da, baina nolabait ere zenbakiak direnak
   dira, eta aurten 50.000 euro. Hemen bai esan nahi duguna da gauza bat:
   planteatzen duzuen diru-murrizketa bat ez da bideragarria. Hau da,
   alquiler pabellón de servicios kentzea 131.000 euro, ez da egia.
   Batetik, jada bi hilabete pasa dira horiek ordaindu behar direla,
   alquiler local de servicios 131.000 euros. Bueno, 82.000 euros eta
   gero bestetik 15.000 euros. Ados, no son 131.000 euros. Baina
   kontratuan esaten du uzteko 6 hilabete aurretik abisatu behar dela.
   Beraz, gutxienez abuztura arte konprometitua dugu lokal hori. Bai,
   badakigu zertaz ari garen.Hortaz, lokal horri alternatiba bat bilatu
   behar zaiola? Ados gaude. Ari gara gauza batzuk begiratzen, eta agian
   laster izango ditugu. Baina bitartean materiala ezin dugu kalean utzi.
   Beraz, gutxienez abuztura arte konprometitua daukagu partida hori.
   “Obras de eficiencia energética 130.000 euro -Zulueta jaunak
   jarraitzen du esanez- Honetan, ez dakit. Uste dugu, jakina dela
   auditoria bat dagoela enkargatuta. Lanean ari dira eta auditoria
   horrek emaitza bat emango du eta esango du zer gauza egin daitezkeen
   hemen, Urigainen eta gainontzeko eraikinetan eta horrek finkatuko du
   plangintza bat lehentasunak eta aurrekontuak. Orduan, horren arabera
   joango gara egiten. Eta bukatzeko, mejoras de alumbrado público.
   Badakizue dagoela partida bat 130.000 eurokoa. Orain 120.000 eurora
   jaitsiko da. Baina ez esan ez denik existitzen. Azaldu genuen Ogasun
   Batzordean. Esan genuen zergatik igotzen da 15.000 eurotik 120.000
   eurora? Puntu berriak egiteko direlako. Esan genizuen. Berdin da.
   Esaten duzue partida inicial 0. Beste izen bat, zer da, nomenklatura
   aldatu behar zaiola? Hau da, izena aldatu behar zaiola? Baina 120.000
   euro dira detektatu diren puntu ilun horiek kubritzeko. Alkate andreak
   esan duen bezala, bukatzen da obra, oso pozik gaude egindakoarekin,
   baina orain detektatzen dira badaudela puntu batzuk argi-puntua behar
   dutenak. Eta 120.000 euro bideratzen dira. Zergatik 120.000 euro? Egin
   den azterketaren arabera kasurik txarrenean puntu bakoitza 1.000 euro
   kostatzen da. Kasurik txarrenean, zanja ireki behar baldin bada, edo
   ez, edo postea den, edo besoa den... Horren arabera. Baina kalkulatu
   kasurik txarrenean 1.000 euro. Jarri daitezke 120 puntu berri. 120
   puntu berri baino gehiago detektatu dituzue? Guk daukagun zerrendaren
   arabera ez. Horregatik jartzen dira 120.000 euro.
   “Besterik ez, ezezkoa bozkatuko dugu EAJko emendakineei.”
   Jarraian, Lainez andreak, PSE-EE udal taldeko eledunak, hartu du hitza
   eta honakoa esan du:
   “Sobre la propuesta del PNV sobre la biblioteca municipal, nos parece
   curioso que el equipo de gobierno, su portavoz Sr Zulueta, haya dicho
   ahora que no hay ubicación y que eso supone problemas. Porque
   siguiendo ese mismo criterio en la ubicación del recubrimiento de los
   parques tampoco están definidos cuáles van a hacerse y, sin embargo,
   no hay problema en incluir en la partida. Con lo cual no entendemos
   muy bien esa diferencia de criterios. Que conste, que en ambos casos
   estamos de acuerdo. Con lo cual nos parece perfecto que se vayan a
   realizar. Nos ha quedado la duda, de si por parte del equipo de
   gobierno, como hay una partida dentro de urbanismo que es para los
   proyectos, creemos que hemos entendido y nos gustaría que nos lo
   confirmaran, que sí es un compromiso por parte del Equipo de Gobierno
   para que se realice el proyecto de la biblioteca municipal. Por favor,
   luego nos lo confirman. Nuestro grupo sí está, en principio, de
   acuerdo con la enmienda sobre la Biblioteca del PNV.
   “Con respecto a las mejoras en la recogida de residuos –continúa
   diciendo la Sra. Lainez- propuesta por el PNV, es bastante conocido
   que el partido socialista no comparte, no el contenedor gris como ha
   dicho el portavoz del Equipo de Gobierno, sino que no se pueda abrir
   algunos días. Nosotros no tenemos ningún inconveniente en que esté
   cerrado lo mismo que pasa con el orgánico. Lo que no compartimos es
   que el ciudadano vaya y no pueda abrirlo. Por nuestra parte,
   estaríamos encantados de que siempre que se quisiera se pudiera abrir
   y, entonces, no tendríamos ningún problema. Por lo tanto, votaremos en
   contra de esta enmienda. Por otra parte, respecto a las podas
   extraordinarias de árboles, propuesta también por el PNV, votaremos en
   contra, porque no compartimos algunas de las partidas de las cuales se
   va a detraer el importe. Aunque estamos de acuerdo en que esto se
   tiene que hacer y lo seguiremos proponiendo en las comisiones.
   Respecto a la enmienda del PNV sobre las obras de accesibilidad, no sé
   si se someterá a votación porque como se ha dicho que hay algún
   acuerdo que se va a realizar en ese sentido… No obstante, nosotros
   estaríamos de acuerdo en esa enmienda también.
   “Sobre la enmienda del PNV relativa a mejoras de los caminos rurales -prosigue
   diciendo la Sra. Lainez- votaremos en contra de la misma, porque
   tampoco compartimos algunas de las partidas de las cuales se va a
   detraer, y lo mismo nos pasa con las obras de eficiencia energética
   del Ayuntamiento y de Urigain.Y por último, a la enmienda del PNV
   sobre las mejoras de alumbrado público, votaremos a favor. Gracias.”
   Jarraian, Hernández andreak, Ganemos udal taldeko eledunak hartu du
   hitza, honakoa esateko:
   “Como bien ha dicho el portavoz del Equipo de Gobierno, el acuerdo es
   público desde el martes por la tarde, cuando dimos una rueda de
   prensa, el compañero de Irabazi, el concejal no adscrito y yo misma
   junto con el equipo de gobierno municipal. El tema de la accesibilidad
   del ascensor ya está recogido en nuestro acuerdo y respecto a los
   contenedores con chip, yo hablé con Gema, la técnica de la
   Mancomunidad, y me dijo que los contenedores, la renovación de los
   contenedores estaría incluida dentro del pliego de la Mancomunidad.
   Con lo cual no es necesaria una partida en ese aspecto.Tendremos que
   ver cómo funcionan los chips que se pongan, para ver cuáles se eligen
   finalmente y, entonces, habrá que decidir qué chip cogemos y qué
   cantidad será necesaria. Para eso, habrá primero que ver cómo funciona
   la prueba piloto. Confiamos en que los y las andoaindarras de los
   barrios donde se va a poner en marcha darán un gran ejemplo. Y poder
   trasladar los contenedores con chip gris a todo el pueblo como está
   funcionando también en pueblos como Bergara o Zumárraga, por ejemplo.”
   Jarraian, Mourinho jaunak, Irabazi udal taldeko eledunak, hartu du
   hitza, honakoa esateko:
   “Simplemente señalar que cualquiera que nos está escuchando podrá ver
   que no es sencillo. Desvestimos un santo y vestimos otro, quitamos de
   aquí y ponemos allá… Me remito a lo que he dicho anteriormente. En
   este caso, 24 horas para valorar las enmiendas y, sobre todo, de dónde
   detraer el dinero, no me parece razonable que se plantee de esta
   manera. Y, por ese motivo, voy a votar en contra de las enmiendas
   propuestas por el PSE-EE y PNV.”
   Jarraian, González jaunak, atxikitu gabeko zinegotziak hartu du hitza,
   honakoa esateko:
   “La verdad es que las enmiendas son positivas y estaría de acuerdo en
   varias. Lo que pasa es que no puedo votar a favor por el poco tiempo
   que ha habido para estudiarlas. No puedo saber si realmente son
   válidas en este presupuesto, si se podrían llevar a cabo, por lo que
   votaré en contra de las enmiendas propuestas por el PSE-EE y PNV .”
   Jarraian, Zulueta jaunak hartu du hitza eta honakoa erantzun du lainez
   andreak liburutegiari buruz egindako galderari:
   “ Esan bakarrik, esan duguna, gure ustez, lehendabizi aurre-urrats bat
   egin behar da, eta da tokiaren hautaketa eta zer egin nahi dugun behar
   bezala hautatzea. Eta gure konpromisoa da hori egiten baldin badugu,
   proiektua martxan jarriko da. Nahiko genuke guk proiektua agintaldi
   honetan egitea. Esan nahi dut, hori zalantzarik gabe. Baina momentu
   honetan planteatzen den bezala proiektuak partida propioa izatea
   badaukagunean proiektuetarako eta ikerketarako partida bat diruarekin,
   zehaztu dezagun non nahi dugun, zer egin nahi dugun, eta enkargatu
   gaitezen proiektu horretan guztiok ados egoteaz...”
   Berriro ere, Izagirre andreak, hartu du hitza eta honakoa esan du:
   “Gobernu Taldearekin hasiko naiz. Emendakinak ez dituzue garaiz
   aurkeztu esaten diguzue. Ez nau haserretu ere egiten esaldiak,
   barregura ematen dit. Ogasun Batzordean aurkeztu ziren eta Ogasun
   Batzordean interbentoreak esan zigun emendakinak zuzendu behar
   genituela, diru-partida batzuk ezin baitziren ukitu. Gastuak eta
   sarrerak berdinak izan behar baitzuten. Eta jada hau esanda,
   jarraituko dut Irabazi taldeko ordezkariarekin.Batzorde horretan
   bertan esan zuen: “guk baiezkoa emango diogu aurrekontu proposamenari,
   baina emendakinak aurkeztu ditugu”. Ordutik egun batzuk pasa dira, ez
   2 ordu. Dezente pasa dira. Eta atzo aurkeztu genituenak izan dira
   aurreko emendakinen zuzenketak. Hori garbi ikusten da. “Ez dugu
   denborarik eduki aztertzeko”, esaldiak barregura ematen dit. Benetan.
   Eta errespetu guztiarekin. Ez dakit orduan zertan gabiltzan hemen.
   Festak, esaten duzu, fijatuta gaudela festekin festen ondoren kaleak
   garbitu behar direla. Bai, guztiz ados. Uste dut barredora baten
   plegua martxan dagoela, barredora baldeoarekin dela eta baldeoa
   erabiltzen dena kaleak garbitzeko. Orduan, Udalaren barredora
   baldeoarekin erosi behar zen zerbitzu hori eman ahal izateko eta uste
   dut horretan Udalak ahaleginak egin dituela eta horrelako barredora
   bat erosiko duela. Beraz, ez dakit zergatik harritzen zareten.
   “Edukiontziak -jarraitzen du esanez Izagirre andreak- Esan du Zulueta
   jaunak, ur-zikinen digitalizazioaren partida kentzen dugula zuzenean.
   Bai. Saneamendu lanik ez baita egin Andoainen. Ez da egin. Partidak
   egon dira egiteko, baina orain arte ez da ezertxo ere egin. Eta gure
   ustetan, lehendabizi, beharrezko obrak egin beharko dira eta gero
   digitalizazio guztia aurrera eraman. Azkenekoa, Bertxin. Bertxineko
   zentraleko energiaren salmenta asko harritzen dizue 50.000 euro
   igotzea. 2017an 150.000 euro aurreikusi ziren. Bukatu da urtea 300.818
   euro lortuta, eta aurreikusi dituzue aurrekontuetan 200.000 euro, uste
   dut, 300.000 eurotik 200.000 eurora badago margena lan pixka bat
   egiteko. Besterik ez. Eta eskerrik asko sozialisten aldetik gure
   hainbat emendakin onartu ahal izateagatik.”
   Zulueta jaunak erantzun du:
   “Gu denboraz ari ginen emendakinen zuzenketak otsailak 21ean
   erregistratzen direlako. Gauza bat dira asmoak eta beste gauza bat
   nondik kendu. Nondik kendu da asmoa bezain garrantzitsua. Publikoki
   ez, publikoki da asmoa inportanteena. “Hau egingo dugu”. Ez ez, barne
   mailan garrantzitsua da nondik kendu ere. Eta hori ere denbora behar
   da behar bezala aztertzeko. Eta ez dugu esan ez dugunik aztertu.
   Aztertu ditugu eta banan bana erantzun ditugu. Saneamendu lanak ez
   dira egin. Kale Txikin ez da saneamendua aldatu? Orain Kale Nagusian
   ez da saneamendua aldatzen ari? Joakin Larretan ez da saneamendua
   aldatu? Zer da saneamendua, bakarrik konektoreen kontua? Saneamendua
   egin da kale Txikiko obra guztian aldatu da saneamendua. Joakin
   Larreta egin zenean saneamendua aldatu zen. Beno, ba orduan esaiozu
   behar bezala adierazteko. Zuei esker ez, zuekin batera. Baina
   saneamendua aldatu da. Orain Kale Nagusian aldatuko da Juan Bautista
   Erron, eta baita Agustin de Leitzan ere. Olagaingo proiektua
   enkargatuta, bidean dago, egiten ari dira, eta Sorabillako proiektua
   egiten ari dira. Orduan, esan nahi dut, saneamenduan gauzak egiten ari
   garela. Beraz, hori da nik uste azaldu beharrekoa.”
   Jarraian, Alkate andreak hartu du hitza eta honakoa esateko:
   “Beste interbentziorik ez badago bai lehen aipatu dudan bezala eta ez
   da eztabaida luzatzeko edo iritzia eramateko nondik kentzen diren
   emendakinen helburuak edo. Baina bai esan, nondik kentzen diren, egia
   da kontu-hartzaileak egin behar du txosten bat lehen egin zuen bezala,
   egin daitekeen edo ezin bada kendu partida batzuetatik. Besterik gabe.
   “Bozkatzera pasako gara. Egingo dugu sistema bera, banaka EAJko udal
   taldearen emendakinak aurkeztu dituzuen ordenean bozkatzera jarriko
   ditugu.”
   Lehenbizi, liburutegi berriaren proiektuaren errealizaziorako 38.000
   euroko proposamena bozketara jarri du eta Osoko Udalbatzak, gehiengoz,
   Alkate andrearen eta EH Bildu, Ganemos eta Irabazi udal taldeetako
   zinegotzien eta atxikitu gabeko zinegotziaren kontrako botoekin eta
   PSE-EE eta EAJ/PNV udal taldeetako zinegotzien aldeko botoekin, ez du
   onartu.
   Jarraian, bigarrena, hau da, inbertsioa kale-argiteriaren partida
   sortzea, 100.000 eurokoa bozketara jarri du eta Osoko Udalbatzak,
   gehiengoz, Alkate andrearen eta EH Bildu, Ganemos eta Irabazi udal
   taldeetako zinegotzien eta atxikitu gabeko zinegotziaren kontrako
   botoekin eta PSE-EE eta EAJ/PNV udal taldeetako zinegotzien aldeko
   botoekin, ez du onartu.
   Hirugarrena, hau da, Udaletxean eta Urigain eraikinean efizientzia
   energetikoaren obrak egiteko 150.000 euroko partida sortzea bozketara
   jarri du eta Osoko Udalbatzak, gehiengoz, Alkate andrearen eta EH
   Bildu, PSE-EE, Ganemos eta Irabazi udal taldeetako zinegotzien eta
   atxikitu gabeko zinegotziaren kontrako botoekin eta EAJ/PNV udal
   taldeetako zinegotzien aldeko botoekin, ez du onartu.
   Laugarrena, Irisgarritasun obrak Udaletxean egiteko 140.000 euroko
   partida sortzeko enmendakina bozketara jarri da eta Osoko Udalbatzak,
   gehiengoz, Alkate andrearen eta EH Bildu, Ganemos eta Irabazi udal
   taldeetako zinegotzien eta atxikitu gabeko zinegotziaren kontrako
   botoekin eta EAJ/PNV eta PSE-EE,udal taldeetako zinegotzien aldeko
   botoekin, ez du onartu.
   Bosgarrena, edukiontzi gris txipduna gehi kontzientziazio kanpaina
   egiteko partida sortzea 95.000 euroko enmendakina bozketara jarri da
   eta Osoko Udalbatzak, gehiengoz, Alkate andrearen eta EH Bildu,
   PSE-EE, Ganemos eta Irabazi udal taldeetako zinegotzien eta atxikitu
   gabeko zinegotziaren kontrako botoekin eta EAJ/PNV udal taldeetako
   zinegotzien aldeko botoekin, ez du onartu. .
   Seigarrena, Herri bideak hobetzeko partida 116.000 eurokoa sortzeko
   enmendakina bozketara jarri da eta Osoko Udalbatzak, gehiengoz, Alkate
   andrearen eta EH Bildu, PSE-EE, Ganemos eta Irabazi udal taldeetako
   zinegotzien eta atxikitu gabeko zinegotziaren kontrako botoekin eta
   EAJ/PNV udal taldeetako zinegotzien aldeko botoekin, ez du onartu. .
   Azkenik, zazpigarren enmendakina bozketara jarri da, hau da, zuhaitzen
   kimaketa berezia gehitzea 15.000 euroko partidari 50.000 euro eta
   Osoko Udalbatzak, gehiengoz, Alkate andrearen eta EH Bildu, PSE-EE,
   Ganemos eta Irabazi udal taldeetako zinegotzien eta atxikitu gabeko
   zinegotziaren kontrako botoekin eta EAJ/PNV udal taldeetako
   zinegotzien aldeko botoekin, ez du onartu. .
   Jarraian, Hernández andreak, Ganemos udal taldeko eledunak hartu du
   hitza, honakoa esateko:
   “ Ganemos Andoain, Irabazi Andoain y el concejal no adscrito
   presentamos una enmienda para crear una partida de ayudas a la
   rehabilitación de viviendas y políticas de promoción de alquileres
   sociales con 50.000 euros. Tal importe lo detraemos de las siguientes
   partidas: son cuatro partidas de servicios, la 174, 177, 183 y 201 y
   la 405 de Enba .”
   Zulueta jaunak hartu du hitza eta honakoa esan du:
   “Aldeko botoa emango diogu emendakin horri. Besterik ez.”
   Jarraian, Lainez andreak, PSE-EE udal taldeko eledunak, hartu du hitza
   honakoa esateko:
   “Por nuestra parte, aún estando de acuerdo un poco en la iniciativa y
   en el objetivo de la misma, vamos a votar en contra, ya que no
   compartimos algunas de las partidas de las cuales se va a detraer el
   importe necesario. Y nos sorprende que el equipo de gobierno acepte
   sobre todo la de Jabekuntza, cuando antes nos ha dicho a nosotros que
   estaba comprometida y no se podía reducir nada. Que conste.”
   Jarraian, Izagirre andreak, EAJ/PNV udal taldeko eledunak, hartu du
   hitza honakoa esateko:
   “Gu, nahiz eta ados egon eta emendakin ona iruditu, oraindik ez dago
   ezer mahai gainean, ez dago ezer aurrera eramanda, eta orduan ezezkoa
   bozkatuko dugu. Eta horrez gain, asko harritzen gaitu hemen partidak
   azaltzen dira, batzuk deigarriak dira. Nik ez dakit kontrastatu
   dituzten, beharrezko zerbitzuekin edo ez, baina alde batetik
   Jabekuntza eta, beste aldetik, señalización horizontal. Nik beste
   gauzarik ez dut entzun udaletxe honetan. Dirua behar dela kaleko
   errepideetako marrak eta seinalizazioak margotu ahal izateko. Eta
   hortik dirua kentzea baimentzen da. Aurka bozkatuko dugu.”
   Parte-hartze gehiagorik izan ez denez, Alkate andreak, proposamena
   bozketara jarri du eta Osoko Udalbatzak, gehiengoz, Alkate andrearen
   eta EH Bildu, Ganemos eta Irabazi udal taldeetako zinegotzien eta
   atxikitu gabeko zinegotziaren aldeko botoekin eta PSE-EE eta EAJ/PNV
   udal taldeetako zinegotzien kontrako botoekin, onartu egin du.
   Alkate andreak, hitza hartu du eta honakoa esan du:
   “ Ez dago emendakin gehiagorik eta azkeneko emendakin hau onartu den
   bakarra da, beraz txertatuko da aurkeztutako 2018ko aurrekontu
   proposamena eta bozketa orokorrean. Beraz, orain emendakinak bozkatu
   eta eztabaidatu ondoren, eztabaidara zabalduko dugu aurrekontuari
   buruz bere osotasunean. Hortaz, zabaltzen dugu hitza eta gero
   bozkatuko genituzke aurrekontuak.”
   Berriro ere, Zulueta jaunak, EH Bilduko eledunak, hitza hartu du eta
   honakoa esan du:
   “Labur, aurrekontu proiektuaren aldeko bozka eskatzeaz gain eta
   jakinik zein den emaitzaren parte bat baina ez bestea, lehenik eta
   behin gure poza agertu nahi dugu aurrekontuak onartuko ditugulako.
   Agintaldi honetan, hirugarren urtez jarraian aurrekontuak gehiengo
   osoz onartuko dira, eta uste dut hori gutxiengoan dagoen Udal Gobernu
   batentzat albiste ona dela. Oso ona. Horretan, nik uste, pozik agertu
   behar garela.Esan, akordio ona egin dugula. Gaur bozkatzen den
   aurrekontu proiektuak iruditzen zaigu erantzuten diola Andoainen
   beharrei, eta gerakinarekin adostu ditugun inbertsioarekin ere
   inportantea izango da egingo duguna. Gure balorazioa bai da ekimen
   handiko agintaldia izaten ari dela. Agintaldi hasieran arazo asko izan
   genituen Udal honetan eta egia da, bi urte hauetan nolabait ere 2016
   eta 2017ko aurrekontuak jarraikortasun bat izan dutenak arazo ugari
   konponbidean jartzea lortu dugula. Zer esanik ez, lehen esan den
   bezala, ur galerarekin genuen arazoa konponbidean jarri da. Egia da
   ekintza eta inbertsio berriak egin beharko direla, baina egoera askoz
   hobea denez, bestelako perspektiba bat ematen digu orain ere. Berdin
   kale-argiteriarekin eta egin ditugun beste gauza batzuekin.
   “Beraz -jarraitzen du esanez Zulueta jaunak- bai kalean egindako
   guztia eta obretan eta abar nahiko begi-bistakoa da eta ez genuke ia
   azpimarratu ere egin behar. Guk bai beste aspektu batzuk azpimarratu
   nahi ditugu: urte honetan ere bestelako aurrerapen batzuk ikusi
   ditugula eta gure poza adierazi nahi dugu. Aipagarrienak, gure ustez,
   Andoainen urte guztian zehar lortu dugun kale dinamika, bai euskara,
   bai kultura, bai berdintasunetik, bai Gizarte Zerbitzuetatik egin den
   kale dinamika, dinamika asoziatiboa uste dugu ona izan dela Andoainen,
   oso. Udal Gobernu honek, bestelako agenteekin batera eta batez ere
   herritarrekin elkarlanean eta herri eragileekin elkarlanean lortutako,
   benetan gure ustez azpimarratzekoa dela. Eta, noski, ahaztu gabe
   enplegua. Azkenean gaur egun dugun kezka nagusietako bat denez,
   kalitatezko enplegua sustatzeko Beterri-Buruntzako kooperazio
   hitzarmenaren baitan egiten ari garen programa ugari eta
   interesgarriak. Beraz, hemendik eskerrak eman bai kasu honetan
   Ganemos, Irabazi eta atxikitu gabeko zinegotziari, Alvarori, lortu
   dugun akordioagatik. Egia da, aurrekontuak eta gauzak negoziatzeko
   modu asko daudela, estrategia asko daude. Emendakin bidez izan
   daiteke, proposamenez izan daiteke, baina nik uste dut hautatu dena
   izan dela metodologiarik hoberena eta hori izan dela elkarlanarena.
   Eta uste dugu horregatik zoriondu behar dugula.”
   Jarraian, Lainez andreak, PSE-EE udal taldeko eledunak, hartu du hitza
   honakoa esateko:
   “De cara a los presupuestos que se nos han presentado, decir que no
   figura en ellos ninguna partida que los invalide como tal, por eso
   hemos presentado las enmiendas. Pero tampoco se encuentran en estos
   presupuestos algunas partidas que sí que esperábamos encontrar. El año
   pasado, cuando negociamos con el equipo de gobierno los presupuestos,
   hicimos también varias propuestas, se nos comentó que también les
   parecían buenas y que se incluirían en los presupuestos del 2018, pero
   bueno, finalmente no lo han hecho. Respecto para qué se va a emplear
   el remanente del 2017, de cara a las inversiones, ya les trasladamos
   cuando nos reunimos con ustedes, que considerábamos prioritarios el
   cubrimiento de los dos parques, la mejora de aparcamientos, llevar a
   cabo el proyecto de la biblioteca, que se pusiera un ascensor en el
   Ayuntamiento, y que se invirtiera en las siguientes fases de la mejora
   de las redes de abastecimiento de agua y saneamientos, que fueron
   recomendadas por los técnicos. Entendemos que no hayan querido
   concretar nada con nosotros porque ya habían llegado a un acuerdo con
   otras fuerzas. Es lícito. Cada uno decide cómo hacer las cosas. Pero
   por favor, no nos pongan excusas para ello.
   “Visto en prensa -sigue diciendo la Sra. Lainez- los detalles del
   acuerdo de gobierno, es verdad que compartimos algunas de las
   inversiones ya que coinciden con cosas que acabamos de señalar, que
   también son prioritarias para nosotros. Pero no coincidimos en otras,
   como lo que acabamos de decir, de que no se incluya la fase de mejora
   de la red de saneamiento de agua y abastecimiento, que fueron
   recomendadas por los técnicos, y que en nuestra opinión hay que seguir
   avanzando en ellas. El proyecto de biblioteca finalmente se ha
   quedado, y respecto a nuestras enmiendas, nos entristece mucho que no
   haya podido salir ninguna, sobre todo escuchando a todo el mundo que
   les parecían muy interesantes y que era positivo para todos llevarlas
   a cabo. Por tanto, creo que no va a sorprender que digamos que vamos a
   votar en contra de estos presupuestos. Gracias.”
   Jarraian, Izagirre andreak, EAJ/PNV udal taldeko zinegotziak, hartu du
   hitza honakoa esateko:
   “Dicen que lo bueno dura poco y así ha sido. Hoy presentamos un
   presupuesto más social y más justo, se escuchaba de boca de los
   representantes del equipo de gobierno y sus acompañantes. Pues bien,
   ni es nuevo, ni es más social, ni es más justo que el del año pasado.
   Precisamente es igual. Igual que el del año pasado. Si quitas las
   inversiones y haces algún pequeño ajuste, es el mismo proyecto de
   presupuestos. Por no actualizar no se actualizan ni las partidas que
   estaban sustancialmente infladas. Y lejos de corregir y adaptar las
   previsiones para el 2018, lo que se ha realizado es una copia exacta
   del de 2017. Nos preguntamos ¿Es posible terminar un año
   presupuestario con un remanente de 2 millones de euros? ¿Es normal?
   ¿Acaso considera el equipo de gobierno, que sin que los ingresos y la
   presión fiscal hayan subido de un año para otro, se pueden tener 2
   millones de remanente? Para nosotros la respuesta es muy sencilla. La
   previsión de ingresos es muy ajustada, tirando a la baja y la
   previsión de gastos era excesivamente prudente o garantista.
   “Un presupuesto inflado -prosigue diciendo la Sra. Izagirre- con
   inversiones no realizadas durante todo el año en 2017, es el resultado
   de los 2 millones de remanente. Este último trimestre no hemos tenido
   ni una sola llamada de teléfono del equipo de gobierno para negociar
   los presupuestos tal y como pasó en 2016 y en 2017, ni borradores, ni
   previsiones. Se nos ha presentado el presupuesto cuando ya estaba
   cerrado y directamente para ir a pleno. Y la pregunta que hacemos es
   muy sencilla. ¿Qué ha cambiado del año pasado a éste? Y la respuesta
   también es muy sencilla: los votos de EAJ-PNV ya no son necesarios
   para el equipo de gobierno. No somos imprescindibles para configurar
   mayorías. Ya que se ha creado una nueva coalición: EH Bildu, Ganemos,
   Irabazi y concejal no adscrito o como lo queráis llamar. En nuestra
   humilde opinión, estos nuevos compañeros de viaje lo hacen a un precio
   bastante bajo. Y vuelvo a repetir, en nuestra humilde opinión. Casi
   como si estuvieran dando un cheque en blanco. Y en cambio, EAJ-PNV
   supone un aliado demasiado difícil. Un aliado demasiado complicado. Un
   aliado que exige y un aliado que requiere mojarse. EAJ-PNV podría
   haberse quedado en el no por el no, ante los presupuestos. Pero hemos
   traído una batería de enmiendas, por un total de 689.000 euros. Que no
   ha sido aceptada ninguna, pero bueno.
   Eta orain -jarraitzen du esanez Izagirre andreak- euskaraz esango dut.
   Gaur aztertzera ekarri duzuen aurrekontu proposamena iazko
   proposamenaren corta-pega da. Inolako inbertsiorik ez da aurreikusten.
   Inbertsio berririk zero daude aurrekontu horretan. Dauden inbertsio
   bakarrak dira iaz egin ez direnak eta aurten txertatu dituzuenak. Eta
   ez ezazue demagogiarik egin. Gerakina gauza bat da eta aurrekontu
   proposamena beste bat. Orduan, hau ez da serioa. Sentitzen dugu, baina
   gaur hemen ez dago eztabaidagai gerakina nola banatuko den, baizik eta
   aurrekontu proposamena. Gaur 2018ko aurrekontu proposamena dago jokoan
   eta berriro aipatuko dut: andoaindarrentzako zero inbertsio jasotzen
   dira eta inoiz baino sozialagoa omen da. Ikusiko dugu nola bukatzen
   den. Guk, gure lehentasunak markatu ditugu eta gure iritzia mahai
   gainean jarri dugu aurrekontuekin. Obra gutxi hauek aurrera eramaten
   saiatu gara. Hauek dira EAJrentzat aurrekontu erreal batzuk.
   Herritarrek ordaindutako diruak berriro herritarrengana itzultzen
   direnak. Horiek dira aurrekontu errealistak.
   “Podríamos hablar también -sigue diciendo la Sra. Izagirre- largo y
   tendido de otras curiosidades que tiene el proyecto de presupuestos,
   como es el tema de celulosas. Por ejecución subsidiaria. ¿Subsidiaria
   a quién? Si no hay un propietario, se supone. ¿338.000 euros a quién
   se le van a pedir? ¿Que hace falta por seguridad? Vale, pero…
   Ejecución subsidiaria no sé a quién. Tampoco entendemos las cantidades
   que antes se han mencionado. El pabellón de servicios, son 131.000
   euros anuales, y llevamos 6 años con ese pabellón. 6 años. Creo que
   nos hemos dejado bastante dinero como para haber hecho un cálculo y
   haber previsto la compra de un pabellón. Creo que ya es hora de que el
   Ayuntamiento haga algo parecido. Eta bukatzeko, orain arte
   elkarrizketa izan dugu akordioak lortzeko erreminta. Eta guk hala
   jarraituko dugu. Baina bai esango diogu Gobernu Taldeari, elkarrizketa
   bezain garrantzitsua ematen den hitza betetzea dela. Eta hau ez da
   gertatu 2017an. Emandako hitza ez da bete. Orduan, gu akordioetara
   iristeko prest egongo gara eta hitz egiteko prest egongo gara beti.
   Baina bai zintzotasunez jokatzen bada eta emandako hitza bete behar
   bada. Bestela, ez da akordiorik lortuko gurekin.
   “Hau guztia esan ondoren, garbi geratzen da ezezkoa bozkatuko dugula.”
   Jarraian, Hernández andreak, Ganemos udal taldeko eledunak hartu du
   hitza, honakoa esan du:
   “Desde Ganemos Andoain Irabazi celebramos el acuerdo con el gobierno
   municipal de Andoain para la aprobación de los presupuestos del 2018.
   Este acuerdo ha sido posible tras una larga negociación como todos
   podemos imaginar los recursos son limitados y dentro de ellos el
   apartado de inversiones es el que más condiciona el futuro y la
   dirección que va a tomar nuestro pueblo. Por ese motivo hemos hecho un
   especial hincapié en que esa partida de inversiones tuviera un
   capítulo más social, integrador y participativo posible. Con tal fin
   hemos procurado aumentar partidas como la destinada a la
   rehabilitación de viviendas municipales, al objeto de ponerlas en el
   menor tiempo posible a disposición de la ciudadanía mediante
   alquileres sociales. Así mismo, hemos solicitado el aumento de la
   partida destinada a la eliminación de barreras arquitectónicas para
   poder abordar la construcción de un ascensor en el edificio
   consistorial y de ese modo hacerlo más accesible a todos y todas las
   andoaindarras.
   “Nos complace, también -prosigue diciendo la Sra. Hernández- haber
   alcanzado un acuerdo para cubrir de al menos dos parques infantiles,
   que esta era una petición muy demandada por los y las vecinas de
   Andoain. Y confiamos en que pronto empezaremos a ver los resultados.
   Todos podemos comprobar que el gobierno municipal está realizando
   importantes obras e infraestructuras, pero no por ello hemos de
   olvidar otras pequeñas cosas que siguen siendo importantísimas para
   muchos de nuestros vecinos y vecinas que se llevarán a cabo muchas de
   las peticiones realizadas por los y las vecinas en las reuniones de
   barrio por barrio. Nos hemos comprometido así mismo, en trabajar para
   una política de recaudación más justa y progresiva, para que paguen
   menos las personas que tienen menos recursos. Quisiera agradecer, así
   mismo, al círculo de Podemos Andoain-Ahal Dugu, la estrecha colaboración
   materializada en este acuerdo presupuestario y el apoyo del mismo en
   el quehacer municipal diario.”
   Jarraian, Mourinho jaunak, Irabazi udal taldeko eledunak, hartu du
   hitza honakoa esateko:
   “Brevemente, desde Irabazi Andoain, valoramos positivamente el acuerdo
   como no puede ser de otra manera, y también los presupuestos que
   entendemos equilibrados y bien trabajados y de marcado carácter
   social. Entre otras cosas que para nosotros eran importantes, está dar
   continuidad a la publificación de los servicios municipales. Este año
   ya el servicio de limpieza viaria va a ser de gestión municipal. Por
   otro lado, la partida acordada y aprobada mediante la enmienda que
   hemos presentado sobre políticas de fomento al alquiler social, viene
   a seguir continuando e impulsando las políticas municipales de
   vivienda. Y por lo tanto, vamos a votar a favor de los presupuestos.”
   Jarraian, González jaunak, atxikitu gabeko zinegotziak hartu du hitza,
   honakoa esateko:
   “A mí me gustaría resaltar que estos presupuestos contemplan y
   desarrollarán áreas de mejora desde todas las perspectivas. Y por eso
   mismo, gracias a la claridad y los esfuerzos de todas las partes,
   hemos logrado un presupuesto pactado que responde a las necesidades de
   la ciudadanía de Andoain. Por eso, podremos ver cómo se dará respuesta
   a las necesidades solicitadas en los procesos participativos, en el
   tema de la vivienda del alquiler social, cubrimiento de dos parques
   infantiles, la asunción por el ayuntamiento Andoain de servicios
   públicos gestionados de forma privada. Y las inversiones en
   infraestructuras de accesibilidad. Por lo tanto, mi voto será
   positivo.”
   Berriro ere, Zulueta jaunak, hartu du hitza eta honakoa erantzun du:
   “Gutxienez EAJk esandakoari gustatuko litzaidake erantzutea. Lehenik
   eta behin, egia da eta aitortu behar da 2016ko aurrekontuak eta 2017ko
   aurrekontuak aurrera ateratzea lehen esan bezala ezinbestekoa zen Udal
   honentzat. Ez Udal Gobernuarentzat, Udalarentzat zen ezinbestekoa
   aurrekontu horiek aurrera ateratzea. Beraz, Andoaingo herriarentzat.
   Eta horretan, 2016koan klabea izan zen EAJren parte hartzea. Aukera
   bakarra zegoelako gehiengoak osatzeko. Ez horrela, 2017koan eta hala
   ere uste dut lehentasunezko tratu bat eta dinamika bat izan genuela.
   Ez dago hori soberan esatea, eta guk gure esker ona adierazten
   dizuegu. Zuek jada harremana amaitutzat planteatzen duzuen horretan,
   bi urte hauetan izandako babesagatik eta elkarlanagatik. Uste dut ona
   izan dela. Norabide horretan egiten duzuen balorazio ezkorra guk ez
   dugu partekatzen. Bat-batean balorazio oso ezkorra egiten duzue. Guk
   ez dugu partekatzen, eta uste dut herrian bizi den sentsazioak Udal
   jarduerari begira ere ez duela bat egiten zuek hemen egindako
   diskurtsoarekin. Baina tira, horiek pertzepzioak dira, subjektiboa da
   guztiz, eta errespetagarria. Guk uste dugu bestelako arrazoiak egon
   direla. Baditugu susmo batzuk, baina ez dakigu eta ez gara hasiko
   hemen hipotesietan. Bai egia dena da horrelako ez akordioetara
   pasatzen garenean, joera oso humanoa izaten dela erru guztia bestearen
   bizkar jartzea; zuek egiten duzuen bezala.
   “Nik uste dut -jarraitzen du esanez Zulueta jaunak- guk hausnartu
   behar dugula, noski, aurten akordiorik egin ez izanak zeri erantzuten
   dion. Posible da guk ere gauza batzuk behar bezala egin ez izana. Zuek
   ere ispilu aurrean jarri eta aztertu beharko zenukete zer ez duzuen
   behar bezala egin. Uste dut ariketa zintzoa litzatekeela. Baina guk
   nabaritu dugu arrazoi funtsezko bat, eta izan da komunikazio eza egon
   dela 2017an zehar. 2016an aurrekontuak onartu genituen, 2016an zehar
   harreman trinkoa izan zen, oso ona izan zen, eta 2017ko aurrekontuak
   ia modu automatikoan berritu ziren. 2017a abiatu zen dinamika batekin,
   eta udatik hona harremana ez da ona izan. Tira ona, ez txarra ere
   izan, komunikazio eza egon da. Eta nik uste dut horretan guztiok
   begiratu beharko genukeela zer izan den. Baina ez da deirik egon, ez
   da bestelakorik egon. Uste dut udazkenetik hona, udatik hona egon
   direla bi puntu momentu garrantzitsu negoziazioa behar zutenak: bata
   langileen RPTa eta bestea aurrekontua. Eta bietan negoziazioari
   jarraitzeari uko egin diozue. RPTaren kontuarekin baldintza batzuk
   betetzen ez zirenez negoziazioari uko egin zenioten, eta bigarrena,
   aurrekontuen negoziazioko bigarren bilera-errondan parte hartzeari uko
   egin zenioten.Orduan, guk ere erantzukizunaren parte bat izango dugu,
   bai, eta hausnartuko dugu horretaz. Baina uste dut zuek ere zuen
   partea begiratu behar duzuela. Hala ere, lehen esan dudan bezala, uste
   dugu harremanak onak izatea gure artean onak dira guretzat, zuentzat
   eta herriarentzat. Gauzak elkarlanean egin izan ditugunean herrian
   nabaritu da, ondo funtzionatu du eta uste dugu etorkizunean ere
   horrela izan behar duela. Gu behintzat, 2018an ardura hartzen dugu
   behar bezalako harreman horiek berrartzen, eta espero dugu
   komunikazioa hobetu eta gauzak adostea. Eta etorkizunean elkarlanerako
   aukerak egotea.”
   Lainez andreak, erantzuten du:
   “Más que nada por alusiones, aunque no sé si ni siquiera se ha dado
   cuenta el portavoz del equipo de gobierno de EH Bildu cuando lo ha
   dicho. Yo creo que les traicionan las palabras, porque acaba de decir
   que el PNV era la única posibilidad para acordar presupuestos en el
   2015 y 2016. Siento decirle que el partido socialista fue la segunda
   fuerza más votada, representamos a 1887 andoaindarras con 5
   concejales, aunque en este momento tengamos 4.”
   Zulueta jaunak erantzuten du:
   “Baina repliketan ere sartzea da arrazoi oso ebidente bategatik. Zazpi
   urte eta gero, jada ez zaituztegu aukera erreal bezala kontsideratzen,
   eta ez gara eztabaidan sartuko. Uste dut askotan eztabaidatu dugula
   batzuk eta besteak. Aukera bat izan dugu, bi aukera ditugu eta gure
   harremanak hortik doaz. Gustatuko litzaiguke, baina ezinezkoa da, nik
   uste aurrekontuetan eta abar, proiektu garrantzitsuetan ados jartzea.
   Eta uste dut gai honetaz dena esanda dagoela. Zazpi urte eta gero,
   maila horretan ez dugu aukera handirik ikusten.”
   Parte-hartze gehiagorik izan ez denez, Alkatea andreak Ekonomia eta
   Ogasuna Batzorde Irizpenemaleak 2018.02.15ean emandako irizpena
   bozketara jarri du eta Osoko Udalbatzak, gehiengoz, Alkate andrearen
   eta EH Bildu, Ganemos eta Irabazi udal taldeetako zinegotzien eta
   atxikitu gabeko zinegotziaren aldeko botoekin eta PSE-EE eta EAJ/PNV
   udal taldeetako zinegotzien kontrako botoekin, honakoa erabaki du:
   1.- Onestea 2018ko ekitaldirako Aurrekontu Orokorra, laburpena,
   kapituluka, honako hau da:
   AURREKONTU PROPIOA/PRESUPUESTO PROPIO
         Dirusarrerak/Estado de Ingresos
         ATALA
         CAPITULO
         IZENA
         CONCEPTO
         ZENBATEKOA IMPORTE
         1
         Zuzeneko zergak/Imptos. Directos
         3.882.450,00
         2
         Zeharkako zergak/Imptos. Indirectos
         230.000,00
         3
         Tasak eta bestelako sarrerak/Tasas y otros ingresos
         4.843.692,00
         4
         Transferentzia arruntak/Transferencias corrientes
         12.397.799,45
         5
         Ondarezko sarrerak/Ingresos patrimoniales
         151.200,00
         6
         Inbertsio errealak inorenganatzea/Enajenación inv.real.
         0,00
         7
         Kapital transferentziak/Transferencias de capital
         270.380,11
         8
         Aktibo finantzarioak/Activos financieros
         60.000,00
         9
         Pasibo finantzarioak/Pasivos financieros
         374.120,95
         GUZTIRA/TOTALA
         22.209.642,51 €
         Gastuak/Estado de Gastos
         ATALA
         CAPÍTULOS
         IZENA
         DENOMINACIÓN
         ZENBATEKOA
         IMPORTE
         1
         Pertsonal gastuak /Gastos de Personal
         7.902.695,77
         2
         Gastuak ondasun arrunt eta zer./C. bienes cor y servicios
         10.908.595,24
         3
         Finantza gastuak/Gastos financieros
         52.900,00
         4
         Transferentzi arruntak / Transferencias corrientes
         1.958.743,00
         6
         Inbertsio errealak /Inversiones reales
         951.708,50
         7
         Kapital transferentziak /Transferencias de capital
         0,00
         8
         Aktibo finantziarioak / Activos financieros
         60.000,00
         9
         Pasibo finantzarioak / Pasivos financieros
         375.000,00
         GUZTIRA / TOTAL
         22.209.642,51 €
   2.- Aurrekontu Burutzapenerako Udal Araua onestea.
   3.- Erabaki hau Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean argitaratzea eta
   jandaurrean jartzea, 15 eguneko epeaz. Epe horretan ohartarazpenik edo
   erreklamaziorik aurkezten ez bada, erabakia behin betiko bilakatuko
   da, horren inguruko bestelako erabakirik hartu gabe.
     6. 
       2017.12.31ko Kontuhartzaileak emandako txostenaren berri ematea,
       operazio komertzialen ordainketa epeen betearezpenari buruzkoa.
   Alkate andreak hitza hartu du eta honako azalpena eman du:
   “Kontu eman behar da, badakizue, hiru hilabetetik behin; eta epez
   hogeita hamar egunetik haratago ordainketa edo zintzilik geratzen
   diren fakturak ordaintzeko. Oraingo honetan, irailaren 30eko fakturak
   dira epe hori betetzen ez dutenak. Horrek ez du esan nahi ordainduta
   ez daudenik, baizik eta, data horretan. Guztira, 879.587, 83€-koa da.
   Eta aipatu, baita ere, legeak aipatzen du fakturak hogeita hamar
   eguneko epean ordaindu behar direla, eta, bataz beste, faktura hauek
   zazpi egun gehiago, hau da, hogeita hamar egun horietatik zazpi egun
   gehiago behar ditugu ordaintzeko. Bataz bestekoa.”
   Gaia eztabaidara jarri da eta parte hartzerik izan ez denez, Osoko
   Udalbatza, jakinaren gainean geratu da.
     7. 
       2018.02.05 datan Ganemos eta Irabazi udal taldeek aurkeztutako
       mozioa, pentsioen etorkizuna bermatzeari buruzkoa eta PSE-EE eta
       EAJ/PNV udal taldeak aurkeztutako mozio alternatiboa.
   Alkate andreak hitza hartu du eta honako azalpena eman du:
   “Aipatu beti egiten dugun bezala, lehenengo aurkeztuko dute mozioa
   irakurri behar duenak, gero alternatiboa ere irakurriko da eta ondoren
   eztabaida irekiko da.”
   Mourinho jaunak, Irabazi udal taldeko eledunak, hitza hartu du eta
   honakoa esan du:
   “Por simplificar voy a leer sólo la propuesta de acuerdo de la moción.
   “1.- El pleno del Ayuntamiento de Andoain insta al Gobierno del Estado
   la derogación de la reforma de pensiones aprobada por la ley 23/2013.
   reguladora del factor de sostenibilidad y del índice de la
   rebalorización de las pensiones, para seguir garantizando una pensión
   digna que suba anualmente lo mismo que el IPC.
   “2.- El pleno del Ayuntamiento de Andoain insta al Gobierno del Estado
   a establecer por ley que las pensiones no puedan estar en ningún caso
   por debajo del salario mínimo interprofesional. Proponemos la
   rebalorización de la pensión mínima en los siguientes términos: la
   pensión de jubilación personal o con cónyugue, no a cargo será
   equivalente al salario mínimo interprofesional anual; la pensión de
   jubilación con cónyugue a cargo, será equivalente al 110% del salario
   mínimo interprofesional anual.
   “3.- El pleno del Ayuntamiento de Andoain insta al Gobierno del Estado
   a que se prohíba por ley la libre disposición recuperando el tope del
   3% eliminado por la reforma laboral. Del fondo de reserva de las
   pensiones para situaciones de déficit de cotizaciones.
   “4.- El pleno del Ayuntamiento de Andoain insta al Gobierno del Estado
   a que en el seno del pacto de Toledo y garantizando la participación
   de las comunidades autónomas con especial atención a las competencias
   de cada una de ellas y en concreto de las pendientes de transferir en
   Euskadi y Catalunya. Así mismo, se contará con la participación de las
   personas pensionistas en el abordaje de una reflexión compartida que
   busquen vías de financiación directas desde los presupuestos generales
   del Estado que se traduzcan en la eliminación de las bonificaciones y
   reducciones de la cotización de las empresas en la Seguridad Social,
   la eliminación de las medidas de bonificación fiscal de los planes
   privados de pensiones, la eliminación de las medidas establecidas de
   las reformas del sistema de previsión social, encaminadas al
   alargamiento de la vida laboral y que en definitiva se centren en los
   principios de solidaridad, integración e interterritorial.
   “5.- El pleno del Ayuntamiento de Andoain insta al Gobierno del Estado
   a la derogación de las dos reformas laborales. La del 2010 y del 2012.
   debido a que sus nefastas consecuencias para la calidad del empleo
   ponen en grave riesgo la sostenibilidad y el futuro de las pensiones.
   Así mismo, se insta a que se apueste por un modelo de empleo centrado
   en otros espacios necesarios para el sostenimiento de la vida como los
   ciudadanos las energías limpias, etc.
   “6.- El pleno del Ayuntamiento de Andoain insta al Gobierno Municipal
   a dar traslado el presente acuerdo al Gobierno del Estado y a los
   grupos parlamentarios del Congreso de los Diputados.”
   Jarraian, Izagirre andreak, EAJ/PNV udal taldeko eledunak, hitza hartu
   du eta aurkeztutako mozio alternatiboa irakurri du, honakoa diona:
   “El Ayuntamiento de Andoain insta al Gobierno de España a:
   “1.- Derogar todos los cambios legales introducidos a lo largo de la
   legislatura 2011-2015. la regulación de la jubilación anticipada del
   Real Decreto Ley 5/2013, y de forma íntegra la ley 23/2013, reguladora
   del factor de sostenibilidad y del índice de revalorización del
   sistema de pensiones de la Seguridad Social.
   “2.- Garantizar el poder adquisitivo de las pensiones, recuperando la
   actualización de las mismas conforme al IPC.
   “3.- Eliminar el factor de sostenibilidad establecido en la ley
   23/2013, que reducirá las pensiones de jubilación en función de la
   esperanza de vida de la corte correspondiente a partir del 1 de enero
   del 2019.
   “4.- Que se restituya la prohibición de libre disposición del fondo de
   reserva, más allá del 3%, regulada por la ley 28/2003 del 29 de
   noviembre; y excepcionada por el Real Decreto Ley 28/2012 y sucesivas
   leyes presupuestarias.
   “5.- Así mismo, instan al Gobierno del Estado a intensificar la lucha
   contra el empleo irregular y el fraude en la Seguridad Social con el
   fin de aumentar los ingresos del sistema.
   “6.- El Ayuntamiento de Andoain insta al Gobierno del Estado a la
   eliminación de los gastos impropios del sistema de la Seguridad
   Social, entre los que se encuentran las bonificaciones y reducciones
   de la cotización de las empresas en la Seguridad Social, medidas de
   bonificación fiscal de los planes privados de pensiones y otras
   similares. Sin perjuicio de fomentar en el ámbito de la concertación
   social, sistemas complementarios de empleo basados en el ahorro y la
   concertación social.
   “7.- El Ayuntamiento de Andoain apuesta por aumentar los ingresos del
   sistema complementando la financiación de la Seguridad Social con los
   ingresos provenientes del sistema tributario.
   “8.- El Ayuntamiento de Andoain manifiesta su voluntad de defender el
   sistema público de pensiones como uno de los 4 pilares del Estado de
   Bienestar.
   “9.- A que de conformidad con lo dispuesto en los artículos 18.2 y
   disposición transitoria 5º de la ley orgánica 3/1979 del 18 de
   diciembre, que aprueba el Estatuto de Autonomía para Euskadi, se
   inicien las actuaciones conducentes a la inmediata transferencia a la
   Comunidad Autónoma de Euskadi de las competencias en materia de
   gestión del régimen económico de la Seguridad Social.”
   Alkateak eztabaidarako txanda ireki du eta lehenbizi, Zulueta jaunak,
   EH Bilduko eledunak, hartu du hitza, honakoa esateko:
   “Ea labur aritzen naizen.Guk lehenik eta behin, gaur kalera atera
   diren milaka euskal pentsiodunekin gure elkartasuna adierazi nahi
   dugu. Uste dugu beraien borroka gurea dela esatea gutxi dela.
   Pentsioen egoeraz hitz egiten dugunean ulertu behar dugu hau gizarte
   osoaren borroka bat dela, eta gaizki egingo genukeela hau pentsiodun
   batzuen aldarrikapenaz ari direla edo ari garela esaten badugu, eta ez
   ikasle mugimendutik hasi, ikasleak diren herritarrengandik hasi eta
   pentsiodunetaraino. Azkenean, gizarte ereduaz hitz egiten ari gara,
   eta asko dago jokoan. Guztiok heldu beharreko gaia da. Egia da gaiak
   duen garrantziagatik ere komeni dela gutxienez zertzelada batzuk gure
   ikuspegitik azpimarratzea, bi mozioen artean batzuk ematen dira baina
   beste batzuk uste dut ez direla aipatu ere egiten. Pentsioen
   erreformak ez ditu soilik PPk egin. Pentsiodunen pobretze-prozesua
   PSOEren gobernuarekin ere hasi zen, eta egia da PPren erabakiek
   ondoren hori okertu egin dutela. Irakurketa asko egin daitezke
   erreformaren ondorio eta helburuen artean. Hau da, batetik dago
   pentsioen rebalorizaziorako neurgailuen aldaketa bat ematen dela, egia
   ere jubilazioaren adinaren atzeratze bat ematen dela, baina hemen gure
   ustez badago funtsezko arrazoi bat egoera honetara ekarri gaituena;
   eta da gastu publikoa murrizteko erabaki politiko kontziente bat egon
   dela. Eta gastu publiko hori murrizteko erabakia ez zuen PPk bakarrik
   hartu, baizik eta PSOEk ere Zapaterorekin Konstituzioaren erreforma
   espres hartan ere erabaki zuen. Eta horrek azkenean gastu publikoa
   murriztea erabakitzen denean, badakigu nori eragiten dion eta nork
   ordaintzen duen: sektore ahulenek, eta kasu honetan pentsio baxuenak
   dituztenek.
   “Hemen –jarraitzen du esanez Zulueta jaunak- Euskal Herriko
   ikuspegitik begiratu behar da. Espainiar Estatutik ez dut uste
   konponbiderik etorriko denik. Eta hemen ekimen politikoa hartzeko
   momentua da. EAEko Estatutuak baditu horretarako tresnak. Eskumenak
   Gizarte Segurantzak eta eskumen horien transferentzia osatu behar
   dena, 40 urte eta gero egin gabe dagoena, eta bertatik ekin. Hala ere,
   hori eman bitartean, horrek ezin du aitzakia izan ezer ez egiteko.
   Pentsioak osatu daitezke, Eusko Jaurlaritzak badauka pentsioak
   osatzeko aukera bat bitarteko tekniko eta juridikoak badaude, eta
   beraz, pentsio eskasenak osatzeko ardura eta aukera daukagu euskal
   erakundeok. Ezin da onartu inor pobreziaren mugatik beherako
   pentsioekin bizitzea, eta Europaren arabera, bataz besteko soldataren
   %60koa izan behar du gutxieneko pentsioak. Eta hori hemen hitz egiten
   ari gara 1.080 euroko pentsioa izan behar duela gutxienekoa.Hori da
   beraiek edo pentsiodunek momentu honetan elkarte nagusiek egiten duten
   eskaera, eta guk ere gurea egiten dugun aldarrikapena.”
   Jarraian, Lainez andreak, PSE-EE udal taldeko eledunak, hartu du
   hitza, honakoa esateko:
   “Por nuestra parte, indicar que aunque la moción la hemos presentado
   conjuntamente con el PNV, esta intervención es propia del grupo
   municipal socialista. Lógicamente, también apoyamos a todos los
   pensionistas que han salido hoy a la calle. Porque el sistema público
   de pensiones constituye la política pública con mayor capacidad de
   redistribución y reducción de las desigualdades. Una política que
   durante los años del Gobierno del PP ha sido puesta en peligro, por la
   vía de la imposición prescindiendo del necesario diálogo social y
   rompiendo unilateralmente el consenso del pacto de Toledo, el PP ha
   adoptado medidas que han puesto en serio peligro la propia
   sostenibilidad económica de las pensiones. Así es como condenan a los
   pensionistas a un progresivo empobrecimiento, desvinculación de su
   poder adquisitivo y factor de sostenibilidad.
   “Las retiradas masivas -sigue diciendo la Sra. Lainez- del fondo de
   reserva por el Gobierno del PP utilizándolo para compensar el déficit.
   No podemos olvidar que hemos pasado de 66.815 millones de euros a
   finales del 2011 a lo que actualmente existe que son 8.095 millones,
   que aprovechamos para recordarle al portavoz del equipo de gobierno de
   EH Bildu, que esto no se ha hecho solo. Se hizo gracias a la gestión
   del PSOE en el momento en que nunca ha habido una hucha tan grande
   como la que se tuvo entonces. Y eso fue gracias al PSOE. Con esta
   disminución de este fondo de reserva por el Gobierno del PP, se pone
   en riesgo la situación financiera de la Seguridad Social y en
   consecuencia la garantía no solo de las pensiones actuales, sino
   también y especialmente, de las pensiones futuras. Por eso, se hace
   imprescindible adoptar urgentemente medidas como las que hemos
   expuesto en nuestra moción destinadas a garantizar el futuro del
   sistema público de pensiones. Por otro lado, explicar que vamos a
   votar en contra de la moción presentada por los grupos Ganemos e
   Irabazi, ya que su moción nos parece que se queda corta, porque no ha
   incluido puntos que nos parecen indispensables. Gracias.”
   Berriro ere, Zulueta jaunak hartu du hitza eta honakoa esan du:
   “Barkatu, baina ahaztu zait esatea bi mozioetan abstentziora joko
   dugula, ez batak eta ez besteak ez duelako asebetetzen gure
   ikuspegia.”
   Jarraian, Hernández andreak, Ganemos udal taldeko eledunak hartu du
   hitza, honakoa esateko:
   “La moción que presentamos hoy quiere poner en valor la importancia de
   las pensiones como pilar fundamental del Estado de Bienestar. La
   crisis del sistema de la Seguridad Social es algo que ya se preveía
   desde hace mucho tiempo, ya que la tendencia demográfica nos advertía
   que corría el riesgo de ser insostenible. Unido a esto, las dos
   reformas laborales por parte de los diferentes Gobiernos del PP y del
   PSOE han supuesto la pérdida de derechos de los trabajadores y
   trabajadoras. Esto se ha traducido en empleo precario, barato y
   carente de derechos y cuyas cotizaciones no pueden sustentar el actual
   sistema. Por otro lado, el uso del fondo de reserva de las pensiones
   ha sido utilizado durante estos años de crisis para diversas
   operaciones ajenas al pago de las pensiones. Lo que nos ha llevado que
   la denominada hucha de las pensiones quede casi vacía. Desde Ganemos y
   desde Irabazi, no estamos de acuerdo en que medidas como retrasar la
   edad de jubilación a los 67 años sea el método más correcto para
   garantizar dicho sistema. El pacto generacional que hasta ahora se ha
   sustentado en el respeto y reconocimiento al trabajo desarrollado por
   las trabajadoras y trabajadores, no puede ser destruido por la apuesta
   del PP de la progresiva privatización de las pensiones.
   “Por todo esto -sigue diciendo la Sra. Hernández- traemos al pleno
   esta propuesta que nuestros compañeros y compañeras ya han llevado a
   las Cortes Generales, con una serie de medidas para garantizar el
   sistema, como son: revalorización anual de las pensiones según el IPC,
   las pensiones no podrán estar por debajo del salario mínimo
   interprofesional, la transferencia a Euskadi del régimen económico de
   la Seguridad Social como queda reflejado en el Estatuto de Gernika, la
   eliminación de las bonificaciones a empresas en las cotizaciones a la
   Seguridad Social y las medidas para alargar la vida laboral, la
   eliminación de las dos reformas laborales cuyas consecuencias han
   puesto en peligro el futuro de las pensiones.Y desde aquí, así mismo,
   animamos a todos los y las andoaindarras a que se concentren como
   espacio público que es de defensa de lo público, delante del
   Ayuntamiento todos los lunes a las 12:00 para defender las pensiones.
   Y no solo a los jubilados, sino a todos. Porque si no defendemos los
   derechos adquiridos, los vamos a perder.”
   Jarraian, González jaunak, atxikitu gabeko zinegotziak, hartu du hitza
   honakoa esateko:
   “Yo por mi parte votaré a favor de la nuestra primeramente, porque
   estoy de acuerdo en todos los puntos. Y en el caso de no salir, me
   abstendré en la siguiente, en la alternativa, porque creo que le
   faltan algunos puntos de mejora.”
   Parte-hartze gehiagorik izan ez denez, Alkate andreak, Ganemos eta
   Irabazi udal taldeek aurkeztutako mozioa bozketara jarri du eta Osoko
   Udalbatzak, gehiengoz, Alkate andrearen eta EH Bildu udal taldeko
   zinegotzien abstentzioarekin eta Irabazi, Ganemos udal taldeetako
   zinegotzien eta atxikitu gabeko zinegotziaren aldeko botoekin eta
   PSE-EE eta EAJ/PNV udal taldeetako zinegotzien kontrako botoekin, ez
   da onartu.
   Jarraian, Alkate andreak mozio alternatiboa, hau da, PSE-EE eta
   EAJ/PNV udal taldeek aurkeztutakoa, bozketara jarri du eta Osoko
   Udalbatzak, gehiengoz, Alkate andrearen eta EH Bildu udal taldeko
   ziengotzien eta atxikitu gabeko zinegotziaren abstentzioarekin, PSE-EE
   eta EAJ/PNV udal taldeko zinegotzien aldeko botoekin eta Ganemos eta
   Irabazi udal taldeetako zinegotzien kontrako botoekin, onartu du.
     8. 
       2018.02.19an PSE-EE udal taldeak aurkeztutako presazko mozioa.
   Alkate andreak hitza hartu du eta honakoa esan du:
   “Hemen esan beharra dago gai zerrendan jarrita dago otsailaren 19an
   presazkoa, baina gaur, otsailaren 22an ordezko mozio urgentea
   erregistratu duzuela. Beraz, aurrekoa, 19koa, bertan behera utziko
   dugu.”
   Jarraian, Lainez andreak, PSE-EE udal taldeko eledunak hartu du hitza,
   mozioa irakurtzeko, honakoa diolarik:
   “1.- El pleno del Ayuntamiento de Andoain manifiesta su rechazo a los
   homenajes públicos que se realicen a personas bien por su condición de
   pertenecientes a ETA o bien porque utilizaron o justificaron la
   violencia como medio para conseguir fines políticos.
   “Dichos homenajes son contrarios a la defensa de los derechos humanos
   y suponen una revictimización para las víctimas.
   “2.- El Ayuntamiento de Andoain muestra su rechazo al carácter público
   del acto de bienvenida de Iñaki Igerategi e Ignacio Otaño, por causar
   más dolor y humillación a la familia y amigos de Joseba
   Pagazaortundua. Y porque no facilita ni avanza en la convivencia
   pacífica de Andoain.
   “3.- El Pleno del Ayuntamiento de Andoain recuerda la obligación
   inexcusable e inaplazable de los poderes públicos de garantizar las
   políticas que expresen el sentimiento de reconocimiento, reparación y
   justicia debido a las víctimas del terrorismo, de vulneración de
   derechos humanos eliminando los agravios sufridos y los que pudieran
   probocárseles. Y adoptando las medidas que eviten su ofensa,
   humillación y revictimización.
   “4.- El pleno del Ayuntamiento de Andoain reitera su reconocimiento y
   solidaridad hacia todas las víctimas, y se compromete con la
   construcción de una memoria que deslejitime la justificación, aval o
   enaltecimiento de toda forma de terrorismo, violencia o vulneración de
   los derechos humanos.
   “5.- El pleno del Ayuntamiento de Andoain insta al Gobierno Vasco a
   continuar desarrollando los derechos de verdad, justicia y reparación
   que corresponden a las víctimas. Y a reforzar su protección frente a
   cualquier forma de revictimización.
   “6.- El pleno del Ayuntamiento de Andoain considera que la ponencia de
   Memoria y Convivencia es el ámbito adecuado para alcanzar un consenso
   sobre las medidas orientadas a la desaparición de simbologías y
   conductas que (...) los derechos de reunión o libertad de expresión,
   son expresión de enaltecimiento del terrorismo.
   “7.- El pleno del Ayuntamiento de Andoain entiende que el ejercicio de
   los principios de reinserción y resocialización debe tomarse también
   en consideración para avanzar en una convivencia lo más normalizada
   posible. Estos principios deben poder aplicarse a las personas
   privadas de libertad; tanto durante como tras el cumplimiento de sus
   penas.”
   Jarraian, Zulueta jauanak, EH Bilduko eledunak hartu du hitza, honakoa
   esateko:
   “Hauxe gure irakurketa:
   “1.- Lehenik eta behin, azpimarratu behar da igandean herritar talde
   batek antolatutakoa ekitaldi legal bat izan zela. Epaitegien baimen
   guztiak zituena. Beraz, pleno honetara kondenatzera edo errefusatzera
   ekartzea neurriz kanpokoa da gure ustez. 2.- Tratu txarrak edo
   torturak salatu, espetxealdia salbuespenezko neurrietan, lehen graduan
   jasan, espetxe-zigorra azken egunera arte bete, gainera; eta etxetik
   800 km ingurura beti izanak, herritarren artean elkartasun keinu ugari
   sortu ditu sei urteotan.Igandean jende horrek guztiak harrera egitea
   ez da inongo biktimaren kontrako keinu bezala ulertu behar. 3.- Ez
   gatoz bat gure herriaren eta herritarren inguruan esan direnekin.
   Herriak, Andoain herriak gainerako herriek duten errespetua merezi du.
   Askatasunean eta bakean bizi nahi duen herria baita. 4.- Hemendik
   biktima guztiekiko errespetua eta errekonozimendua adierazi nahi dugu.
   Guztiek merezi duten memoria eta erreparazioa lortzeko lanean
   jarraituko dugu. Orain artean bezala, gainontzeko alderdiekin dugun
   foroan aurrera egiteko proposamenak eginez, eta akordioak erdietsiz.
   Bertan, orain arte adostu ditugunak oinarri ona ezarri dute. Hau dela
   eta, aurkeztu den mozioari ezezko botoa emango diogu.”
   Berriro ere, Lainez andreak hartu du hitza eta honakoa erantzun du:
   “Antes de empezar a hablar sobre la moción, me gustaría recordar que
   hoy mismo, se cumplen 18 años del asesinato de nuestro compañero
   Fernando Buesa y de su escolta Jorge Díez, que fueron asesinados por
   ETA por pensar diferente. Desgraciadamente, el calendario está lleno
   de días, de horas y de lugares que no vamos a olvidar y que vamos a
   seguir recordando. Desde aquí, queremos mandar un caluroso abrazo
   lleno de afecto y cariño a sus familias compañeros y amigos.También,
   quiero dejar claro que la moción ha sido consensuada tanto con el PNV,
   como con Ganemos, Irabazi y el concejal no adscrito. No obstante, la
   intervención que vamos a hacer ahora es propia del grupo municipal
   socialista. Estos días se han escrito y hemos leído muchas cosas.
   Desde Pello Urizar, dirigente de EH Bildu diciendo y cito
   textualmente, “que en Andoain no se homenajeó nada. Simplemente se dió
   la bienvenida a dos personas que han vuelto a casa”. Eso sí, se ha
   olvidado de mencionar, que dicho recibimiento con aurresku de honor
   incluido, se realizó en las calles de Andoain. Hasta artículos a favor
   y en contra de lo que hizo el PP. Podemos entender la alegría de
   recibir a un familiar que sale de prisión, tras haber cumplido una
   condena. Pero tampoco creemos que cueste tanto entender, que ese
   recibimiento público duela entre las personas que sufrieron los daños
   que ocasionaron los ahora homenajeados. En este sentido, creemos que
   es entendible que la familia socialista de Andoain sintiera vergüenza,
   rabia y muchísimo dolor tras el acto de recibimiento que Kalera de
   Andoain organizó el pasado domingo.
   “Se recibió -prosigue diciendo la Sra. Lainez- como a héroes a dos
   terroristas que ayudaron a asesinar a nuestro compañero Joseba, al que
   homenajeamos la semana pasada en el 15º aniversario de su asesinato y
   en la cual no vimos a ninguno de ustedes que están aquí sentados. Es
   por ello, que hoy, más que nunca, debemos ser la voz de los ausentes.
   Porque desgraciadamente todavía se organizan actos de enaltecimiento
   de los asesinos de ETA. Si hay algo que hay que reclamar hoy a la
   banda terrorista de ETA, es que desaparezca y se disuelva sin
   condiciones. El grupo municipal socialista de Andoain, no cree que
   buscar la confrontación en la calle sea la vía. Consideramos que
   nosotros debemos utilizar el cauce institucional. Y por ello,
   registramos una moción el pasado lunes en la que lo único que
   demandábamos era la condena de un acto que se hizo en las calles de
   Andoain. Porque ese acto supuso una ofensa, un menosprecio y una
   humillación para toda la familia de las víctimas de la banda
   terrorista en general. Y especialmente para la familia Pagazaurtundua.
   En nuestra opinión no puede haber compresión para el asesinato, ni
   desde lo humano, ni desde lo político. Pero en aras de conseguir un
   mayor respaldo a la moción, esta mañana hemos registrado un nuevo
   texto basado en la proposición no de ley que se ha llevado al
   Parlamento Vasco y que ha sido firmada allí, por PSOE, PNV y Podemos.
   “Creemos -prosigue diciendo la Sra. Lainez- que se hace imprescindible
   conseguir la unidad política al rededor de las víctimas del
   terrorismo, ya que son los verdaderos héroes de nuestra democracia.
   Por eso, buscando el máximo consenso, se ha presentado un texto que
   todas las fuerzas políticas con representación en el Ayuntamiento
   pudiéramos suscribir. Entendemos que todas las fuerzas políticas, sin
   excepción, debemos lograr que Andoain se convierta en un espacio de
   convivencia. Y es desde el Ayuntamiento, desde donde tenemos que
   trabajar en favor de la paz y la reconciliación. Hoy todos tenemos que
   hacer política con mayúsculas por esta sociedad y sobre todo por las
   generaciones futuras. Por eso, en nuestra opinión es importante
   rechazar el cartel, la foto, la pancarta, el gesto y la acción pública
   a favor de ETA. Porque son espacios de impunidad y actos de
   enaltecimiento del terrorismo que ofenden a las víctimas; simbolizan
   la lucha de la sociedad por la democracia y la libertad. Y sobre todo,
   suponen una revictimización que debemos evitar. Y quiero acabar
   agradeciendo a los partidos que se han querido sumar a esta moción,
   porque creo que así ganamos todos. Muchas gracias.”
   Jarraian, Hernández andreak, Ganemos udal taldeko eledunak, hartu du
   hitza, honakoa esateko:
   “Desde Ganemos Andoain Irabazi, desde el principio nos comprometimos
   en la defensa de los derechos humanos de todas las personas. Por lo
   tanto, vamos a aprobar esta moción. Pero también es cierto, por
   alusiones de la portavoz socialista que ha dicho que no vió a nadie
   del resto de los partidos el otro día, que yo sí asistí al homenaje a
   Joseba Pagazaurtundua y no es la primera vez. De hecho, me pregunto
   qué más podría haber hecho, además de asistir a las concentraciones y
   manifestaciones convocadas por Gesto por la Paz siempre que me lo
   permitía el trabajo. Por otra parte, en el primer punto de la moción,
   que se habla de organizaciones violentas que han defendido la
   violencia como medio para conseguir fines políticos, echamos en falta
   la cita también del GAL, la Triple A y del Batallón Vasco-Español.”
   Jarraian, Mourinho jaunak, Irabazi udal taldeko eledunak, hartu du
   hitza honakoa esateko:
   “Hay una cosa que consideramos importante. Nos falta que entendamos
   todos que tiene que haber un reconocimiento de las víctimas. No
   solamente hay víctimas y verdugos. Todas las partes, de alguna manera,
   han sufrido como bien ha dicho la compañera; también la utilización de
   la violencia con fines políticos se ha producido también por parte del
   GAL y otros grupos. En cualquier caso, vamos a votar a favor de la
   moción. Pero también, queremos instar a los grupos municipales a que
   aprovechemos la mesa de convivencia, aprovechemos ese espacio y esa
   herramienta que tenemos para seguir dando pasos lo más firmes posibles
   hacia una mejor convivencia de los y las andoaindarras.”
   Jarraian, González jaunak, atxikitu gabeko zinegotziak hartu du hitza,
   honakoa esateko:
   ”El año pasado el colectivo de víctimas del terrorismo Covite
   contabilizó 49 actos de bienvenida a expresos por su pertenencia o
   vinculación con ETA. A día de hoy la Audiencia Nacional no ha
   dictaminado ninguna condena, ni ha pretendido cualquier impedimento
   previo de los actos. Por lo que a todos efectos, tenemos considerarlos
   como actos legales. Pues bien, aunque estos actos sean legales, en
   Andoain he podido constatar estos días cómo numerosas personas me
   transmitían dolor; incluso a través de sus mensajes o llamadas. Y esto
   es porque la aparente legalidad de estos actos no significa que nadie
   se vea afectado por sus consecuencias. Así lo hemos podido comprobar
   estos días, porque las víctimas del terrorismo se ven afectadas por
   homenajes, recibimientos o expresiones de alegría como las calificó el
   juez Pedraza hace unos meses.Y es aquí, donde la parte política tiene
   que aunar fuerzas y no permitir que ninguna víctima de cualquier forma
   de terrorismo, de violencia o de tortura vea ultrajado su honor,
   memoria o le suponga una humillación mayor. Porque no debemos olvidar
   que las víctimas sufren independientemente de que una sentencia,
   resolución o auto judicial diga que un acto es ilícito o no.También
   quiero acabar condenando todo acto de ofensa a las víctimas de
   cualquier tipo de violencia, y recordando especialmente a todas las
   personas asesinadas bajo la pobre justificación de índole político.
   Entre ellos, hoy hace 18 años, al miembro de la Ertzaintza Jorge Díez
   y el Parlamentario vasco Fernando Buesa.”
   Berriro ere, Lainez andreak, PSE-EE udal taldeko eledunak, hartu du
   hitza honakoa esateko:
   “Refiriéndonos a la portavoz de Ganemos, decirles que nosotros nos
   referíamos al acto que organizó la agrupación socialista, que es la
   que nosotros representamos y esa fue el 8 de febrero. Creemos que ese
   día usted no vino. Bueno, si no vino no le pido disculpas porque no
   vino. Gracias.”
   Jarraian, Hernández andreak esaten du: “Al acto de la agrupación
   socialista no asistí, al que asistí fue al homenaje de la familia a
   Joseba Pagazaurtundua”
   Parte-hartze gehiagorik izan ez denez, Alkate andreak proposamena
   bozketara jarri du eta, Osoko Udalbatzak, gehiengoz, PSE-EE eta
   EAJ/PNV, Ganemos eta Irabazi udal taldeetako zinegotzien eta atxikitu
   gabeko zinegotziaren aldeko botoekin eta Alkate andrea eta EH Bilduko
   udal taldeko zinegotzien kontrako botoekin, mozioa onartu egin da.
     9. 
       Alkatetzaren ebazpenen berri ematea, zehazki, 800/2017
       zenbakidunetik 860/2017 zenbakidunera.
   Alkateak zinegotzi guztiei jakinarazi die Alkatetzaren ebazpenak,
   nahiz eta edukiaren berri izan Udalbatzarra aurretik, beraien esku
   daudela, hain zuzen ere, 800/2017 zenbakidunetik 860/2017
   zenbakidunera.
   Gaia eztabaidara jarri da eta parte-hartzerik izan ez denez, Osoko
   Udalbatza jakinaren gainean geratu da.
     10. 
       Zinegotzi-Ahaldunen ebazpenen berri ematea, zehazki, 1327/2017
       zenbakidunetik 1339/2017 zenbakidunera.
   Alkateak zinegotzi guztiei jakinarazi die Zinegotzi-Ahaldunen
   ebazpenak, nahiz eta edukiaren berri izan Udalbatzarra aurretik,
   beraien esku daudela, han zuzen ere, 1327/2017 zenbakidunetik
   1339/2017 zenbakidunera.
   Gaia eztabaidara jarri da eta parte-hartzerik izan ez denez, Osoko
   Udalbatza jakinaren gainean geratu da.
     11. 
       Galderak, eskaerak eta proposamenak.
   Alkateak galde erreguen txanda ireki du eta lehenbizi, Lainez andreak,
   PSE-EE udal taldeko eledunak, hartu du hitza, honakoa esateko:
   “Se trata de un ruego. En el pleno de enero, cuando denunciamos que
   entre la documentación enviada no se encontraba el organigrama y
   preguntamos si se podía someter a votación en dicho documento, el
   secretario accidental nos indicó que dicho organigrama estaba entre la
   documentación del expediente que había en secretaría y que podíamos
   haber ido allí a consultarlo. El día posterior al pleno, el viernes,
   fuimos a secretaría para pedir una copia de dicho organigrama, y para
   nuestra sorpresa y la del secretario accidental dicho organigrama no
   se encontraba entre la documentación del expediente. Y por ellos
   queremos que conste en acta lo que ha ocurrido. Y por otro lado, como
   segunda, en este caso sería una propuesta, el día 8 de febrero
   presentamos una moción; pero en la Junta de Portavoces se nos dijo que
   no podía ir como moción y que, en su caso, no podía ir porque no había
   pasado por comisión, y que la presentáramos como propuesta en el
   pleno. Y en ese sentido, lo queremos hacer ahora. Según los datos
   disponibles publicados tanto en el departamento de Seguridad del
   Gobierno Vasco como por Emakunde, se puede constatar un aumento
   considerable de las denuncias por agresiones sexuales y un incremento
   en el número de personas puestas a disposición judicial. Analizando
   los datos de los primeros 9 meses del 2017, se aprecia que cada dos
   días se denuncia en Euskadi una agresión sexual. Y esto es algo que no
   solo nos tiene que preocupar, sino ocupar a las administraciones
   públicas y a la sociedad en general. Es necesario actuar para poner
   freno a las agresiones que sufren las mujeres y ello tiene que ser una
   prioridad absoluta. Diversas iniciativas se han puesto en marcha
   recientemente en varias localidades vascas, y entre ellas una que nos
   parece destacable y que trata de aplicar la nuevas tecnologías
   mediante un App de móviles pensada para ser usada por las mujeres como
   medida de prevención de violencia machista. Pero también sirve para
   prevenir robos y aumentar la seguridad de las adolescentes en las
   noches de ocio. Esta iniciativa que ha tenido un impacto muy positivo
   en la ciudadanía desde su implantación ha llegado al seno de Eudel
   para que sea una realidad en el conjunto de ayuntamientos vascos. Por
   todo ello, y en aras de sumar esfuerzos y mejorar en la lucha contra
   las agresiones sexuales, el grupo municipal socialista de Andoain
   propone que el Ayuntamiento de Andoain se comprometa a trabajar
   coordinadamente con Eudel para implantar en cuanto se pueda en nuestro
   municipio la aplicación del móvil app contra las agresiones sexistas.
   Con el objetivo de poder denunciar cualquier tipo de agresión en
   tiempo real y luchar se manera más eficaz e inmediata impidiendo la
   comisión del delito. Muchas gracias.”
   Jarraian, Mujika andreak, EH Bilduko zinegotziak eta Berdintasun
   arloko arduradunak, hartu du hitza, honakoa erantzuteko:
   “Arratsalde on. Lehenengo gauza, jakina da sexu erasoen inguruko kezka
   konpartitzen dugula hemen gaude alderdi guztiok. Baina badakizue,
   baita ere, duela denbora gutxi emakumeen aurkako erasoen diagnostiko
   bat egin berri dugula, eta hortik, aho batez ere, adostu dugula
   Berdintasun Batzordean alderdi guztien artean protokolo bat martxan
   jartzea. Protokolo bat erantzungo diona Andoaingo diagnostiko erreal
   horrek eman dizkigun datuei. Beraz, ez zaigu egokia iruditzen herri
   batean martxan jarri den ekimen bat ekartzea bestelako azterketa
   sakonik gabe. Uste dugu, protokoloak erantzun behar diela neurri
   horiei guztiei, eta guk aztertu behar dugu Andoainek zer nolako
   tresnak behar dituen daukagun errealitate horri erantzuteko. Hortaz,
   bi markotan ari gara lanean, bat Berdintasun Batzordean, eta bestetik
   badakizue urratsak ematen ari garela protokoloko mahai horren
   eraketan. Hor sektore asko daude inplikatuta, eta zehazki neurri honek
   eskatzen du adostea sektore horiekin guztiekin. Gure hausnarketa
   konpartitzen du Eudelek ere kasu honetan, eta hitzez hitz irakurriko
   dizuet, azalpen-ohar bat atera baitzuten otsailaren 2an eta esaten du:
   Eraso sexisten aurkako app-a dela eta, Eudelek argitu nahi du ez dela
   inolako erabakirik hartu berau Euskadiko Udaletara zabaltzeko. Eudelen
   iritziz, berdintasunaren alde eta emakumeekiko indarkeriaren kontra
   duen konpromiso sendotik ezinbestekoa da tresna hori arretaz
   aztertzea. Sektore inplikazio ugari baititu. Baita Eusko Jaurlaritzako
   Segurtasun Sailarekin batera hausnarketa egitea ere. Bai, halaber,
   hala dagokio beste eragile instituzional batzuekin. Hala bada, Eudel
   dagoeneko sailarekin jarri da harremanetan. Bilbon, 2018ko otsailaren
   2an. Beraz, uste dugu badaukagula markoa. Nik ez dut zalantzan jarriko
   egokia izango den edo ez etorkizun batean, baina uste dut mahai horrek
   erabaki beharko duela egindako azterketaren ondorio bezala. “
   Lainez andreak erantzuten du:
   “Estando completamente de acuerdo en todo lo que se acaba de exponer,
   consideramos que no tiene nada que ver lo uno con lo otro. De hecho,
   iba a decir esta moción, la nuestra no ha podido ser moción pero esta
   misma moción sí que ha sido presentada en otros ayuntamientos, entre
   los cuales está el Ayuntamiento de Errenteria que está gobernado por
   el equipo de EH Bildu, y no ha supuesto ningún problema llevarlo al
   pleno y seguir trabajando en ello”.
   Mujika andreak erantzuten du:
   “Ez da arazo kontua. Guk ere jaso ditugu teknikoen iritziak, eta
   aplikazio honek konplikazio batzuk ditu, adibidez, nabigatzaile bidez
   lokalizadore bidez funtzionatzen dute. Aktibatzen dira zonaldeko
   komisaldegiak. Komisaldegi horiek eduki behar dituzte hainbat
   prestaturiko agente eta zerbitzua erantzun bat emateko prestatuta egon
   behar dute. Eta momentu honetan protokoloko mahaiak ez du erabaki
   tresna hori erantzuteko gai garen edo ez. Ez da arazo kontu bat, da
   momentua iristen denean behar bezala aztertuko dela tresna hori behar
   duen Andoainek edo ez.”
   Lainez andreak, erantzuten du:
   “Nos referíamos a traerla como moción, no como propuesta. No en sí a
   la parte tecnológica, sino a presentar la moción.”
   Eta beste aztergairik ezean, lehendakariak amaitutzat eman du ohiko
   batzarraldia, 21.40 minutu zirenean. Idazkariak batzarraldiari
   dagokion agiri hau idatzi eta Alkateak irakurri eta ontzat eman
   ondoren, biek izenpetu dute, bat etorriz Toki Erakundeen Antolamendu,
   Jardunbide eta Araubideari buruz indarrean dagoen Erregelamenduaren
   110.2 artikuluan agindutakoarekin. Eta horren guztiaren fede, nik,
   Idazkaria naizen honek, ematen dut.
   Andoainen, 2018ko martxoaren 22an.
   Idazkaria,
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